
DOCUMENT IDENTIFICADORS

ESTATSIGNATURES
ALTRES DADES

MD2019

1

ACTA DE SESSIÓ NÚM.07/22
PLE MUNICIPAL DE DATA 24.11.2022

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA   (Expedient E: 2022_2601)

Núm.: 07/22 de PLE.
Caràcter: Ordinària.
Convocatòria: Primera.
Lloc: Casa Consistorial del Papiol.

Data de reunió: 24 de novembre de 2022.
Hora d’inici de la sessió: 19.00 hores.
Hora d’acabament de sessió: 20.43 hores.
Codi e-document: ACTA07PLE20221124

PERSONES ASSISTENTS AL PLE
President
Sr. Joan Borràs i Alborch ALCALDE / PRESIDENT

Grup d’Esquerra Republicana de Catalunya (ERC)
Sr. Albert Querol i Lacarte SEGON TINENT D’ALCALDE
Sra. Cristina Torrent i Oriol REGIDORA DELEGADA
Sra. Sílvia Romero i Segarra REGIDORA DELEGADA

Grup de Sumem pel Papiol (SUMEM)
Sra. María José Giner Martos REGIDORA
Sra. Ana Schkot Lozano REGIDORA
Sra. Maria Jesús Álvarez de Marcos REGIDORA
Sr. Isaac Rosa i Villarrasa REGIDOR

Grup de Fem pel Papiol (FEM)
Sr. Jordi Bou i Compte PRIMER TINENT D’ALCALDE
Sra. Anna Serra Garcia REGIDORA DELEGADA

Grup Polític de la CUP (CUP)
Sra. Meritxell Aguilar Garcia                                          REGIDORA 

Secretari
Sr. Alfons Díaz i Rodríguez SECRETARI / INTERVENTOR

ORDRE DEL DIA i ÍNDEX DE L’ACTA
PUNT ASSUMPTES DE  L’ORDRE DEL DIA ACORD

01 ACTES. Aprovació de l’acta de sessió núm. 06/22, de data 27 
d’octubre de 2022.

0107P22

02 DESPATX. Coneixement general del Plenari dels decrets. 0207P22
03 CARTIPÀS. Assabentat del contingut de decrets de delegacions de 

funcions.
0307P22

04 PPGG. Informe trimestral en compliment de la Llei de la Morositat i 
estats d’execució pressupostària del tercer trimestre de 2022, estat 
d’execució del mateix trimestre i assabentat del període mig de 
pagament als proveïdors de l’Ajuntament.

0407P22

Núm.: 2022/7ACTA PLE (TD10-010): ACTA_PLE_2022/7
_ACTA07PLE20221124_10022023

Codi per a validació: CXEQ5-QNCLT-GXWQA
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1.- Borràs Alborch, Joan, Alcalde, de Ajuntament del Papiol. Signat 14/02/2023 07:42
2.- Diaz Rodríguez, Alfonso C., Secretari, de Ajuntament del Papiol. Signat 10/02/2023 09:34
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05 RRHH. Increment complementari (1,5%) de 2022 de les retribucions 
del personal municipal.

0507P22

06 RRHH. Aprovació del document que integra el Conveni Col·lectiu 
del personal laboral i de l’Acord Regulador del personal funcionari 
(RETIRAT).

0607P22

07 CONTRIBUCIONS ESPECIALS. Liquidació definitiva dels imports 
de les aportacions corresponents als veïns beneficiaris de les obres 
de reurbanització del carrer Papiol de Baix.

0707P22

08 MOCIÓ. Proposta d’acord (moció SUMEM) en relació a la redacció 
del Reglament Orgànic Municipal (ROM).

0807P22

09 MOCIÓ. Proposta d’acord (moció d’ERC i FEM) per la millora del 
finançament de l’Administració Local (ACM).

0907P22

URG MOCIÓ. Proposta d’acord (moció CUP, ERC i FEM) en relació a 
l’espionatge polític realitzat amb el programa informàtic “Pegasus”.

1007P22

URG OOFF. Aprovació provisional de la segona revisió de les 
ordenances fiscals per a l’exercici 2023.

1107P22

00 TORN OBERT DE PARAULES. Precs i preguntes formulades per 
part de les regidores i regidors i, preguntes plantejades pels veïns i 
veïnes del Papiol.

------------

INICI, NOTES i OBSERVACIONS

Inici de la sessió: Un cop comprovat el quòrum d’assistència necessari per a  la vàlida 
celebració de la sessió, la presidència obre la sessió a l’hora indicada i es procedeix a 
l’examen dels assumptes inclosos en l’ordre del dia.

Lloc de celebració: La sessió ha estat celebrada de forma presencial a l’edifici de la Casa 
Consistorial del Papiol.

Temes d’urgència: Els acords 10 i 11 que no estaven inclosos en l’ordre del dia i han estat 
adoptats prèvia declaració d’urgència.

Retirada de proposicions d’acord (ordinàries i mocions) o de precs i preguntes: En ús 
del seu poder dispositiu respecte de les iniciatives presentades, es retira la detallada en el 
quadre següent:

TIPUS D’INICIATIVA NÚM. ASSUMPTE O REFERÈNCIA
Proposició d’acord 06 RRHH. Aprovació del document que integra el Conveni Col·lectiu del 

personal laboral i de l’Acord Regulador del personal funcionari

Requeriment/s informatiu/s: Del Grup municipal de la CUP demanant informació sobre 
l’evolució de la recollida selectiva des de la implantació dels nous contenidors, així com els 
costos del canvi de contenidors i contractes (E:2022_380).

Altres incidències i permanència a la reunió: En el punt de precs i preguntes la Sra. Ana 
Schkot Lozano abandona la sessió quan són les 20.05 hores 
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_ACTA07PLE20221124_10022023
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1.- Borràs Alborch, Joan, Alcalde, de Ajuntament del Papiol. Signat 14/02/2023 07:42
2.- Diaz Rodríguez, Alfonso C., Secretari, de Ajuntament del Papiol. Signat 10/02/2023 09:34
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ACORDS ADOPTATS  INCLOSOS A L’ORDRE DEL DIA

01 0107P22

EXP. E:2022_2022: ESTUDI I APROVACIÓ SI S’ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ DE 
DATA 27 D’OCTUBRE DE 2022 I ORDRE DE REMISSIÓ D’ACTES (C:01/07 N:06/22 T:01).

Vist l'esborrany-minuta de l'acta de la sessió indicada que ha estat tramesa als membres que 
integren aquest òrgan col·legiat.

Atès que un cop llegit el document anterior, que constitueix la proposta de resolució,  s'han 
detectat errades i observacions objecte de correcció.

ES RESOL                            

Primer.- Aprovar l’acta núm. 06/22 del Ple Municipal, corresponent a la sessió de data  
27/10/2022 amb les correccions i esmenes (ordinàries) que s'especifiquen seguidament i que 
seran transcrites a l'acta degudament corregides:

Esmena/es del Grup de Sumem pel Papiol (Sra. María José Giner):
RECTIFICACIÓ DEL PUNT 1206P22 PÀG. 49

ON DIU:

La Sra. Giner (SUMEM) explica que després de tants anys de lluita 
feminista per aconseguir el dret a l'avortament, que ara que se suposa que 
tenim llibertat per exercir-lo, ens trobem amb les desigualtat territorials, 
l'assetjament i el finançament d'entitats antiavortistes, em sembla que 
evidentment no toca, és intolerable destinar recursos públics per finançar 
aquestes institucions, que s’hauria de resoldre el tema territorial i 
evidentment s’hauria de percebre l’assetjament de tots el qui assetgen tant 
a les dones com qui les acompanya.

HA DE DIR:

La Sra. Giner (SUMEM) explica que després de tants anys de lluita 
feminista per aconseguir el dret a l'avortament, que ara que se suposa que 
tenim llibertat per exercir-lo, ens trobem amb les desigualtat territorials, 
l'assetjament i el finançament d'entitats antiavortistes, em sembla que 
evidentment no toca, és intolerable destinar recursos públics per finançar 
aquestes institucions, que s’hauria de resoldre el tema territorial i 
evidentment s’hauria de perseguir l’assetjament de tots el qui assetgen tant 
a les dones com qui les acompanya.

Segon.- Deixar còpia certificada del present acord a l'expedient de sessió i tenir per aprovat 
amb correccions, el document electrònic amb codi de validació número : Y2VWK-OS53Q-
1B6Y4.

Tercer.- Practicar, en relació a l’exteriorització i difusió interna d’aquest acte, els tràmits 
següents:
COMUNICACIONS: Tramesa electrònica al Portal d’Entitats Locals (Secretaria d’Estat 
d’Administracions Públiques) i al Departament de Governació i Relacions Institucionals 
(Generalitat de Catalunya). 
PUBLICACIONS: al web/seu electrònica de l’Ajuntament del Papiol.
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AVISOS INTERNS: mitjançant la llista de distribució d’actes aprovades.

Quart.- Adoptar les anteriors decisions per unanimitat dels membres presents.

Debat i/ o explicació de vot
No es formula debat en la decisió anterior que s’adopta per assentiment, prèvia anunciació 
de la proposta per part de la Presidència (Articles 107 i 108 de la LLMRLC).

02 0207P22

EXP. 2019_2428: DONAR COMPTE DELS DECRETS DELS ÒRGANS POLÍTICS 
UNIPERSONALS QUE S’ESPECIFIQUEN.

Vistos els Decrets que van des del núm. 0560D22 de data 29/09/2022 al 0684D22 de data 
16/11/2022.

Atès que els Decrets han estat aprovats per l’alcalde o la resta de regidors/es delegades 
per raó de matèria d’acord amb la distribució del Cartipàs Municipal.

Atesa la proposta que ha estat formulada per l’òrgan instructor mitjançant la unitat 
administrativa (JPA) tramitadora.

ES RESOL

Únic.- Restar assabentat aquest Plenari de les resolucions especificades en la part 
expositiva d’aquest acord.

Debat i/ o explicació de vot
No es formula debat en la decisió anterior que s’adopta per assentiment, prèvia anunciació 
de la proposta per part de la Presidència (Articles 107 i 108 de la LLMRLC).

03 0307P22

EXP. E:2019_1528: CARTIPÀS. ASSABENTAT DELS DECRETS DE DELEGACIÓ DE 
COMPETÈNCIES I DE LA RENÚNCIA DE L’ALCALDE AL RÈGIM DE DEDICACIÓ 
EXCLUSIVA CORRESPONENT AL MANDAT 2019/2023.

Vistos els Decrets de l’Alcaldia números 0657D22 i 0685D22, dels dies 09/11/2022 (publicat 
el 15/11/2022) i 17/11/2022 respectivament, en matèria de delegacions de l’Alcaldia.

Vista l’acta/diligencia de data 10/11/2022 subscrita pel Sr. Joan Borràs i Alborch, en la seva 
condició d’Alcalde, per la qual es renuncia formalment al règim de seguretat social i retributiu 
de dedicació exclusiva.

Atès que de conformitat amb la normativa vigent, correspon donar compte expressa al Ple 
Municipal.
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Atesa la proposta que ha estat formulada per l’òrgan instructor mitjançant la unitat 
administrativa (JPA) tramitadora, així com les modificacions adoptades i incorporades a la 
present resolució.

ES RESOL

Primer.- Prendre coneixement dels Decrets de l’Alcaldia números 0657D22 i 0685D22, de 
dates 09/11/2022 (publicat el 15/11/2022) i 17/11/2022 respectivament.

Segon.- Restar assabentat de la renúncia formalitzada per l’Alcalde mitjançant el document 
amb codi/CSV: 81C9-99XX5-CWKNM de data 10/11/2022.

Debat i/ o explicació de vot
La Sra. Aguilar (CUP) recorda que continua sent alcalde d’aquest municipi a jornada 
completa, per tant si en algun moment aquesta dedicació et suposa no està plenament en 
el municipi, comunicar-ho amb la major brevetat possible, dient l’alcalde que ja vàrem parlar 
d’aquest tema.

La Sra. Giner (SUMEM) felicita a l’alcalde pel nou càrrec, ens sembla molt honest i coherent 
la renúncia al teu sou i exclusivitat que fins ara mantenies, però evidentment com bé diu la 
Meri ens preocupa que aquest nou càrrec que desenvoluparàs et pugui fer perdre de vista 
la importància de què la teva tasca aquí a l’Ajuntament continua sent important, esperem 
que ho puguis combinar durant aquests 5-6 mesos de Legislatura que queda perquè 
segurament això beneficiarà al municipi.

La renúncia a l’exclusivitat i per tant al sou suposa també havies a renunciar a les dietes 
per assistència a JGL o Plens? L’alcalde respon que sí, la Llei permet que puguis cobrar 
per dietes o assistències a JGL o Plens com la resta de membres però jo vaig dir que no. 

Continua la Sra. Giner (SUMEM) dient que ja vas aclarir que en principi a les Regidories 
no hi haurà canvis.

L’alcalde afegeix que no hi ha cap canvi a Regidoria, està parlat amb els companys i 
companyes de Govern, aquí tothom està disposat a ajudar amb el que faci falta, mantenim 
l’estructura i de moment anem amb aquesta idea.

La Sra. Giner (SUMEM) pregunta si continuaràs sent Regidor d’Esports? Contestant 
l’alcalde que sí però també és cert que continuem amb aquesta idea però si tenim de fer 
canvis, se’n faran. Si arribat el punt (que diu la Meri) que no pot ser, doncs també ho diré i 
no podrà ser, la idea inicial és seguim, si tenim de fer algun canvi de Regidoria o 
competència el farem, però ho tenim d’anar veient.

La Sra. Giner (SUMEM) pregunta si tenim de fer alguna canvi de Regidoria si que s’hauria 
d’aprovar pel Ple? Contestant l’alcalde que seria un assabentat, però ja us ho diré.

04 0407P22
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EXP.E:2022_2659: INFORMACIÓ D’EXECUCIÓ PRESSUPOSTARIA I DE MOROSITAT 
CORRESPONENT AL TERCER TRIMESTRE DE 2022.

Vistes les Bases d'Execució del pressupost d’aquest Ajuntament i l’acord plenari de data 21 
de desembre de 2005 relatiu als i normes a seguir en l’aplicació de l’Ordre EHA/4041/2004 
per la qual s’aprova la Instrucció del Model Normal de Comptabilitat Local (ICAL).

Atès el Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 
Reguladora de les Hisendes Locals (TRLRHL)  i les Regles 105 i 106 de l’ Ordre 
EHA/4041/2004, de 23 de novembre, per la qual s’aprova la  ICAL, on es determina que la 
Intervenció General Municipal remetrà al Ple de l’ Ajuntament per conducte de la 
presidència, per trimestres vençuts, informació sobre l’execució dels pressupostos i del 
moviment de la tresoreria.

Atès  l’article 4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de 
desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions 
comercials.

Atesa la disposició addicional primera de la Llei Orgànica 9/2013, de 20 de desembre, de 
control del deute comercial en el sector públic. 

Atès el Reial Decret 635/2014, de 25 de juliol, pel que es desenvolupa la metodologia de 
càlcul del període mig de pagament a proveïdors de les administracions públiques, i les 
condicions i el procediment de retenció de recursos dels règims de finançament, previstos 
en la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’ Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat 
Financera.

Atès l’apartat 5 de la Resolució ECO/2876/2014, de 16 de desembre, s’estableix que se 
suprimeix el model IT (informe de tresoreria) previst a l’ annex 4 de l’Ordre ECF/138/2007, 
de 27 d’abril, sobre procediments en matèria de tutela financera dels ens locals.

Atès l‘Ordre HAP/2082/2014, de 7 de novembre, per la que es modifica l‘Ordre 
HAP/2015/2012, d’1 d’octubre, a la nova redacció de l’article16 -Obligacions trimestrals de 
subministre d’ informació- estableix (punt 10) que les Corporacions Locals de població no 
superior a 5.000 habitants no hauran de comunicar la informació referida als tres primers 
trimestres de cada any, pel que la informació que s’ haurà de facilitar serà només la relativa 
al 4rt trimestre. 

Atesa la informació trimestral ajustada al Real Decret 635/2014 elaborada per la Tresoreria 
municipal.

Atès els estats d'execució informatius elaborats  pel Departament d' Intervenció  i Tresoreria 
que comprenen essencialment la informació pressupostària i de tresoreria corresponents 
3r trimestre de l' exercici 2022.

Atesa la proposta que ha estat formulada per l’òrgan instructor mitjançant la unitat 
administrativa (MGS) tramitadora.

ES RESOL

Núm.: 2022/7ACTA PLE (TD10-010): ACTA_PLE_2022/7
_ACTA07PLE20221124_10022023
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1.- Borràs Alborch, Joan, Alcalde, de Ajuntament del Papiol. Signat 14/02/2023 07:42
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Primer.- Restar assabentat aquest òrgan de govern (Ple) de la informació referida a 
continuació:
 Estat d’execució del 3r Trimestre de 2022 (CPV LZ0F4-WVC94-JIC4Y, IR0JR-OCK12-

0HPXW i  63UFY-KDJUD-RA7S7).

Segon.-  Fer públic en compliment de Llei Orgànica 9/2013, de 20 de desembre, de control 
del deute comercial, que el termini mig de pagament a proveïdors en el tercer trimestre de 
2022 ha estat 15,40 dies (positiu); i constatar que en el càlcul anterior és inferior a 30 dies 
i que s’han exclòs els pagaments tipus 1 de la taula següent:

1 Aquelles contretes entre entitats que tinguin la consideració d’ Administració Pública.
2 Totes aquelles obligacions pagades amb càrrec al Fons per al Finançament dels 

Pagaments a proveïdors.
3 Aquelles obligacions que hagin sigut objecte de retenció com a conseqüència 

d’embargaments, manaments d’execució, procediments administratius de compensació o 
actes anàlegs dictats per òrgans judicials o administratius.

Tercer.-  Practicar, en relació a l’exteriorització i difusió interna d’aquest acte, els tràmits 
següents:
AVISOS INTERNS: al Departament d’Intervenció i Tresoreria (MGS, CPA, PAS I HMM) i al 
Departament d’ Informàtica i Organització (MBR).
PUBLICACIONS: a la seu electrònica/web municipal (el punt dispositiu segon).

Debat i/ o explicació de vot
No es formula debat en la decisió anterior que s’adopta per assentiment, prèvia anunciació 
de la proposta per part de la Presidència (Articles 107 i 108 de la LLMRLC).

05 0507P22

EXP.E: 2022_2494: APROVACIÓ DE L’INCREMENT SALARIAL DEL PERSONAL DE 
L’AJUNTAMENT DEL PAPIOL PER A L’ANY 2022.

Vista la Llei 22/2021, de 28 de desembre, de Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any 
2022, la qual preveia un increment del 2% de les retribucions del personal en l’àmbit del 
sector públic per a l’exercici 2022.

Vist el Reial Decret Llei 18/2022, de 18 d’octubre (en endavant RDL18/22), que al seu 
Capítol VIII regula un increment amb efectes de l’1 de gener de 2022, de l’1,5% respecte 
de les retribucions del personal al servei del sector públic vigents a 31 de desembre de 
2021, de forma que es consolida un increment retributiu global del 3,5% respecte les 
retribucions vigents a 31/12/2021.

Atesa la Resolució de 24 d’octubre de 2022, de la Secretaria d’Estat de Pressupostos i 
despeses, per la qual es dicten instruccions sobre el pagament al personal del Sector Públic 
Estatal de l’increment retributiu esmentat.
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Atesa la proposta que ha estat formulada per l’òrgan instructor mitjançant la unitat 
administrativa (VIA) tramitadora.

ES RESOL

Primer.- Aprovar l’increment de les retribucions del personal (funcionari i laboral) al servei 
de l’Ajuntament del Papiol, d’acord amb el que estableix el capítol VIII del RDL18/22.

Segon.- Ratificar l’acord de la Junta de Govern Local (JGL) número 0620J22 de 08/11/2022, 
mitjançant el qual s’aproven les subcategories retributives corresponents al personal al servei 
d’aquest Ajuntament (que inclouen els complements específics), amb efectes econòmics 
generals des de l’1/01/2022 de conformitat amb el que s’estableix al citat RDL18/22.

Tercer.- Acordar que els efectes retributius d’aquest increment s’aplicaran preferentment a la 
nòmina del mes de novembre de 2022 i pel que fa a l’import diferencial, aquest es farà efectiu 
en concepte “d’abonament endarreriments increment 1,5% 2022” abans del 31/01/2023.

Quart.- Informar que contra aquesta resolució, que posa fi i exhaureix la via administrativa, es 
poden interposar els recursos següents:
- REPOSICIÓ POTESTATIU davant l'òrgan que l’ha dictat en el termini d'un mes.
- CONTENCIÓS ADMINISTRATIU davant els jutjats del contenciós administratiu de Barcelona, 

en el termini de dos mesos.
- QUALSEVOL ALTRE recurs o acció que considereu oportuna i sigui procedent de conformitat 

amb la normativa vigent.
Pel que fa als terminis per a la interposició dels recursos anteriors es comptaran a partir del 
dia següent a la recepció de la notificació o, si és el cas, de la darrera publicació apareguda 
al diari o butlletí oficial.

Cinquè.- Practicar, en relació a l’exteriorització i difusió interna d’aquest acte, els tràmits 
següents:
COMUNICACIONS: al Departament corresponent de la Diputació de Barcelona.
AVISOS INTERNS: a la UFRRHH (ADR, VIA, JPA, MLP i CPA) i als representants del 
personal funcionari (RBA) i laboral (APC).

Sisè.- Adoptar les anteriors decisions per unanimitat dels membres presents.

Debat i/ o explicació de vot
No es formula debat en la decisió anterior que s’adopta per assentiment, prèvia anunciació 
de la proposta per part de la Presidència (Articles 107 i 108 de la LLMRLC).

06 0607P22

EXP.E:2022_2750: RRHH. APROVACIÓ DEL DOCUMENT QUE INTEGRA EL CONVENI 
COL·LECTIU DEL PERSONAL LABORAL I DE L’ACORD REGULADOR DEL 
PERSONAL FUNCIONARI.

Aquest punt es retira de l’Ordre del dia del Ple de data 24/11/2022.
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07 0707P22

EXP.E:2021_1787: APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEFINITIVA DE LES 
CONTRIBUCIONS ESPECIALS IMPOSADES A LES OBRES DE REURBANITZACIÓ 
DEL CARRER PAPIOL DE BAIX I FINALITZACIÓ D’ACTUACIONS.

Vist que en relació a l’expedient instruït per a l’establiment de contribucions especials per a 
cofinançar les obres contemplades en el “projecte de reurbanització del carrer Papiol de 
Baix”, consten les següents actuacions:
 Acord núm. 1104P21 del Ple municipal de data 29.07.2021 aprovant la imposició i ordenació 

de les contribucions especials.
 Acord núm. 0406P21 del Ple municipal de data 28.10.2021 aprovant definitivament les 

contribucions especials en el cas que no es presentessin al·legacions fins a les 23.59 del dia 
21.11.2021.

 Acord 2521J21 de la Junta de Govern Local de data 23.11.2021 declarant l’aprovació 
definitiva de les contribucions especials i la seva executivitat.

Vist que mitjançant la Resolució núm. 1603J22 de 18.02.2022 es va aprovar la relació de 
les liquidacions provisionals que fixaven provisionalment les aportacions dineràries dels 
veïns afectats a favor de l’Ajuntament del Papiol” pel les obres de referència, amb un 
import previst total de 42.380,25€  i amb el pagament d’una primera quota provisional de 
21.190,14€, amb el següent detall:

RELACIÓ DE LIQUIDACIONS PROVISIONALS DE CONTRIBUCIONS ESPECIALS
REFERENCIA 

CADASTRAL DE FINCA
COEFICIENT

COPROPIETAT
COEFICIENT 

PARTICIPACIÓ
QUOTA TOTAL 
PROVISIONAL

PRIMERA QUOTA 
50% DEL TOTAL 

6969810DF1866H0001SW 50% (JMH) 3,05%      1.633,65 € 816,83 € 
6969810DF1866H0001SW 50% (MPS) 3,05%      1.633,65 € 816,83 € 
6969809DF1866H0001UW 100% (JCH) 4,92%      2.632,70 € 1.316,35 € 
6969808DF1866H0001ZW 50% (AET) 1,59%      849,73 € 424,86 € 
6969808DF1866H0001ZW 50% (BOA) 1,58%      849,73 € 424,86 € 
6969807DF1866H0001SW 100% (MGF) 7,95%      4.256,71 € 2.128,36 €
6969806DF1866H0001EW 50% (MRC) 1,02%      543,85 € 271,92 € 
6969806DF1866H0001EW 50% (RCB) 1,01%      543,85 € 271,92 € 
6969805DF1866H0001JW 50% (MRC) 7,19%      3.852,12 € 1.926,06 € 
6969805DF1866H0001JW 50% (RCB) 7,19%      3.852,12 € 1.926,06 €
6969301DF1867H0001UL 50% (MRF) 4,03%      2.156,20 € 1.078,10 €
6969301DF1867H0001UL 50% (JRF) 4,02%      2.156,20 € 1.078,10 €
6969306DF1867H0001YL 100% (JPS) 5,54%      2.964,34 € 1.482,17 €
6969305DF1867H0001BL 100% (JPS) 8,80%      4.711,60 € 2.355,80 €
6969304DF1867H0001AL 100% (MGG) 7,33%      3.923,84 € 1.961,92 €
6969303DF1867H0001WL 50% (MRF) 3,76%      2.013,73 € 1.006,87 €
6969303DF1867H0001WL 50% (JRF) 3,76%      2.013,73 € 1.006,87 €
6969302DF1867H0001HL 50% (MRC) 1,67%      896,26 € 448,13 €
6969302DF1867H0001HL 50% (RCB) 1,67%      896,26 € 448,13 €
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79,13% 42.380,27 € 21.190,14 €

Vist que el resum de finançament de l’obra executada i finalitzada es la que es detalla 
seguidament:

ACTUACIO EXPEDIENT COEFICIENT 
PARTICIPACIÓ IMPORT

Redacció del projecte
(Ajuntament)

E:2019_641 100% 12.705,00 € 

Direcció d’obra
(Ajuntament)

E:2021_2360 100% 6.027,80 €

Tècnic/inspector de seguretat i salut
(Ajuntament)

E:2021_2362 100% 1.645,60 €

Execució de l’obra (sanejament)
(Ajuntament)

E:2021_2466 100% 105.515,53 €

Execució de l’obra (reurbanització)
(Ajuntament)

E:2021_2466 88,89% 169.549,08 €

Execució de l’obra
(Contribucions especials reurbanització)

E:2021_2466 11,11% 21.190,14 €

TOTAL 317.103,01 €

Atès que en data 31.03.2022 es van trametre l’ordre i la relació del procediments de 
recaptació dels documents cobratoris a l’Oficina de Gestió Tributària de la Diputació de 
Barcelona per a la seva tramitació.

Vist que en relació al finançament extern (Diputació de Barcelona), que es rep per part 
d’aquest Ajuntament cal considerar:

a) Que per part de l’Ajuntament del Papiol s’ha decidit vincular la subvenció relacionada 
amb el Programa General d’Inversions (PGI) línia 1 “projectes sostenibles” en el marc 
del Pla de concertació Xarxa de Governs Locals 2020/2023, atorgada per la Diputació 
de Barcelona, al finançament de l’obra executada.

b) Que l’aportació econòmica d’aquest Programa per import de 265.323,92€ es destina al 
finançament tant de les obres de reurbanització com de connexió al sanejament de 
l’àmbit de Papiol de Baix.

Atès que en la citada Resolució es constatava també l’import total a percebre per part dels 
veïns afectats, però que finalment no serà requerit el segon pagament atès que està previst 
rebre el finançament de la Diputació de Barcelona

Ateses les anteriors consideracions en relació a les contribucions especial del projecte de 
reurbanització del carrer Papiol de Baix, en ordre a l’aprovació de la liquidació definitiva. 

ES RESOL

Primer.- Aprovar la liquidació definitiva de les contribucions especial de Papiol de 
Baix, amb el resultat de la següent regularització econòmica:

Núm.: 2022/7ACTA PLE (TD10-010): ACTA_PLE_2022/7
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(1) DESPESA TOTAL I FINAL DE L’OBRA EXECUTADA 
(100%) 317.103,01 €

(2) APORTACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE FONS PROPIS GENERALS
(7,89%) 25.003,87 € 

(3) APORTACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE FONS PROPIS (SALA GRAN)
(1,76%) 5.585,09 €
APORTACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE FONS SUBVENCIONATS
(83,67%) 265.323,92 €

(4) APORTACIÓ DEFINITIVA PER PART DELS CONTRIBUENTS
(del projecte d’urbanització 6,68% i del projecte de sanejament 0,00%) 21.190,14 €

Segon.- Declarar a efectes exclusivament informatius que les contribucions especials 
definitives i consolidades de l’obra són de 21.190,14€, d’acord amb el següent quadre resum:

RELACIÓ DE LIQUIDACIONS DEFINITIVES DE CONTRIBUCIONS ESPECIALS

REFERENCIA CADASTRAL 
DE FINCA

COEFICIENT
COPROPIETAT

COEFICIENT 
PARTICIPACIÓ QUOTA TOTAL DEFINITIVA 

6969810DF1866H0001SW 50% (JMH) 3,05% 816,83 € 
6969810DF1866H0001SW 50% (MPS) 3,05% 816,83 € 
6969809DF1866H0001UW 100% (JCH) 4,92% 1.316,35 € 
6969808DF1866H0001ZW 50% (AET) 1,59% 424,86 € 
6969808DF1866H0001ZW 50% (BOA) 1,58% 424,86 € 
6969807DF1866H0001SW 100% (MGF) 7,95% 2.128,36 €
6969806DF1866H0001EW 50% (MRC) 1,02% 271,92 € 
6969806DF1866H0001EW 50% (RCB) 1,01% 271,92 € 
6969805DF1866H0001JW 50% (MRC) 7,19% 1.926,06 € 
6969805DF1866H0001JW 50% (RCB) 7,19% 1.926,06 €
6969301DF1867H0001UL 50% (MRF) 4,03% 1.078,10 €
6969301DF1867H0001UL 50% (JRF) 4,02% 1.078,10 €
6969306DF1867H0001YL 100% (JPS) 5,54% 1.482,17 €
6969305DF1867H0001BL 100% (JPS) 8,80% 2.355,80 €
6969304DF1867H0001AL 100% (MGG) 7,33% 1.961,92 €
6969303DF1867H0001WL 50% (MRF) 3,76% 1.006,87 €
6969303DF1867H0001WL 50% (JRF) 3,76% 1.006,87 €
6969302DF1867H0001HL 50% (MRC) 1,67% 448,13 €
6969302DF1867H0001HL 50% (RCB) 1,67% 448,13 €

79,13% 21.190,14 €

SALA GRAN 100% Ajuntament 20,87% 5.585,09 €

TOTALS 100% 26.775,22 €

Tercer.-  Elevar a definitiva i única la primera quota provisional (acord 1603J22) per import 
total de 21.190,14 €.
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Quart.-  Ordenar al Departament d’Intervenció i Tresoreria la cancel·lació parcial (/CI) de 
l’import diferencial de l’operació comptable 120210002810.

Cinquè.- Informar que contra aquesta resolució, que posa fi i exhaureix la via administrativa, 
es poden interposar els recursos següents:
 REPOSICIÓ (de naturalesa tributària) davant el mateix òrgan que ha dictat l'acte, en el termini 

d'un mes.
 CONTENCIÓS ADMINISTRATIU davant els Jutjats del Contenciós Administratiu de 

Barcelona, en el termini de dos mesos.)
 QUALSEVOL ALTRE recurs o acció que considereu oportú i sigui procedent de conformitat 

amb la normativa vigent.
Pel que fa als terminis per a la interposició dels recursos anteriors es comptaran a partir del 
dia següent a la recepció de la notificació o, si és el cas, de la darrera publicació apareguda 
al diari o butlletí oficial.

Sisè.- Practicar en relació a l’exteriorització i difusió interna d’aquest acte els tràmits 
següents:
NOTIFICACIONS: a tots els propietaris afectats i/o persones interessades que es detallen a 
la documentació incorporada a les actuacions.
AVISOS INTERNS: al Departament d’Intervenció i Tresoreria (MGS, CPA, HMM i PAS), al 
Departament de Secretaria General (ADR i SCN) i al dels Serveis Tècnics Territorials (TGS, 
AGC, FTC i ANA)
COMUNICACIONS: a l’Organisme de Gestió Tributària de la Diputació de Barcelona (ORGT) 
a títol de càrrec de rebuts/liquidacions.

Setè.- Adoptar les anteriors decisions per unanimitat dels membres presents.

Debat i/ o explicació de vot
En relació al debat d’aquest punt que ha tingut lloc prèvia presentació i exposició per part 
del ponent (Sr. Bou), els membres del Consistori han expressat les següents posicions:

La Sra. Aguilar (CUP) recorda que en Junta de Portaveus es va dir que s’havia arribat a 
un acord amb els veïns del Papiol de Baix, per tant si hi ha aquest acord i s’ha informat 
adequadament als veïns, votarem a favor.

La Sra. Giner (SUMEM) explica que en aquest punt havíem tingut una mica de conflicte 
amb el Regidor perquè a l’inici s’havia donat diferents informacions, de quin era el 
percentatge que s’havia de cobrir, de la conformitat o no dels veïns, ara amb els números 
a la mà, veiem que queda amb el 11’11%, molt lluny dels percentatges dits a l’inici del 
procés.

Hem pogut parlar amb els veïns i som coneixedors de què heu facilitat el tema del pagament 
i que no hi haurà gran dificultat per assumir aquesta despesa, el nostre vot serà a favor però 
com vàrem dir en anteriors Plens, insistim que caldria trobar un percentatge fix que no acabi 
generant desigualtats pel pagament de les contribucions especials (en endavant CE) de 
diferents barris o obres.

Si decidim un 10% que sigui sempre un 10%, si ha de ser 50% doncs 50%, entenc que en 
alguna ocasió s’ha de ser més flexible, va donar sensació de desigualtat amb el que s’havia 
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cobrat a dalt (comparat amb lo cobrat a baix), ens felicitem que quedi amb un 11’11% però 
igual estaria bé trobar un entremig per tothom.

El Sr. Bou (FEM) afegeix que es pot tenir en consideració a futures obres. 

08 0807P22

EXP. E:2022_749: MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE SUMEM PEL PAPIOL PER LA 
REDACCIÓ D'UN REGLAMENT ORGÀNIC MUNICIPAL.

Vista la proposició d’acord (moció) que es sotmet a consideració i votació d’aquest Plenari 
amb el text que es transcriu literalment a continuació:

El Reglament Orgànic Municipal (en endavant, ROM) és un instrument de regulació del règim 
organitzatiu i de funcionament de l’Ajuntament i dels seus òrgans, que articula els drets i deures 
dels membres de la corporació municipal. El ROM ordena els òrgans de govern municipal com ara 
el Plenari municipal, l'alcalde o alcaldessa, la Junta de Govern Local, els tinents o tinentes d'alcalde 
o alcaldessa, els regidors i regidores delegats, el règim de les competències delegades, així com 
els òrgans de representació, assessorament i control, tal com són les comissions informatives, la 
comissió especial de comptes, els grups municipals o la Junta de Portaveus.

Els articles 4.1.a), 20.3 i 69 de la Llei 7/85, de 2 d’abril, reguladora de les Bases de Règim Local, 
així com a l’article 8.1.a) del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el Text Refós 
de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, i altres normatives d’aplicació, denoten la 
potestat dels propis municipis per aprovar reglaments d’ordenació municipal.

Si bé es una potestat municipal i no una obligació, és certament molt recomanable que cada 
consistori disposi d’una regulació pròpia que li sigui d’aplicació.

L’Ajuntament del Papiol, fins aquest moment no disposa d’un ROM propi.

L’aprovació d’un ROM comportaria una major transparència i bon govern així com permetria adaptar 
el funcionament dels òrgans municipals a la pròpia idiosincràsia del nostre Ajuntament, la definició 
de l’estatut dels membres de la Corporació així com  instrumentar els procediments d’accés a la 
informació i la documentació. 

En virtut dels anteriors fets, proposem l’adopció dels següents acords,     ACORDS

1.- La redacció i posterior aprovació d’un Reglament orgànic municipal per al nostre municipi. 

2.- Que es creï una comissió en que estiguin representats tots els partits polítics del consistori (tant 
membres de govern com membres de l’oposició)  a fi i efecte de participar activament en la redacció 
i consens del Reglament orgànic municipal.  

Atès que l’anterior proposta d’acord ha estat subscrita per part del Grup polític municipal de 
SUMEM PEL PAPIOL (R/E 5592 de data 07/11/2022).

ES RESOL

Primer.- Denegar l’aprovació de la proposició d’acord/moció per a la redacció d’un 
Reglament Orgànic Municipal.
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Segon.- Adoptar l’anterior decisió per 4 vots a favor (o en contra de la moció) del Grup 
Municipal d’ERC, 2 vots a favor (o en contra de la moció) del Grup Municipal de FEM, 4 
vots en contra (o a favor de la moció) del Grup Municipal de SUMEM i 1 abstenció del Grup 
Municipal CUP.

Debat i/ o explicació de vot
En relació al debat d’aquest punt que ha tingut lloc prèvia presentació i exposició per part 
del ponent (Sra. Schkot), els membres del Consistori han expressat les següents posicions:

La Sra. Aguilar (CUP) pregunta si efectivament es farà partícips a tots els Grups 
municipals, perquè ens preocupa que sigui una reglamentació massa estricte que dificulti 
el bon funcionament de tota la Institució, de moment ens abstindrem en la votació ja que 
ens agradaria que fos efectiu al fet de què tothom participi, i  no sigui un Reglament molt 
estricte per poder facilitar la feina de la Institució.

L’alcalde indica que el Reglament Orgànic Municipal (en endavant ROM) és una norma 
subsidiària que essencialment deriva de la següent normativa:
 Llei Reguladora de Bases de Règim Local (LRBRL) 7/1985 de 2 d’abril.
 Real Decret Legislatiu 7/1981 de 1986 de 18 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de 

les disposicions legals vigents en matèria de Règim Local. 
 Decret Legislatiu 2/2003 de 28 d’abril pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal 

i  Règim Local de Catalunya, 
 Real Decret 2568/1986 de 28 de novembre pel qual s’aprova el Reglament 

d’Organització i Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (ROF).
 Llei 39/2015 de 15 d’octubre, pel Procediment d’Administració Comú de les 

Administracions Públiques.
 Llei 40/2015 de 1 d’octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic.
 De la resta de normes legals i reglamentàries.

Bàsicament, he fet referencia a això perquè tot i que és un tema d’oportunitat i conveniència, 
la majoria de qüestions que estan regulades en un ROM estan perfectament regulades a 
les normes que he dit abans, aquest és un dels motius pels quals molts municipis han 
valorat que la seva regulació és innecessària, tenint en compte que els ROM’s són en bona 
mesura a aquesta mena de repetició i que qualsevol canvi que es produeixi a la legislació 
s’ha d’introduir en el ROM i a vegades porta lloc a dobles interpretacions.

Tot i això volem manifestar que actualment Catalunya ha iniciat una reforma de la legislació 
de Règim Local, a nivell d’Avantprojecte de Llei de Governs Locals de Catalunya, per tant 
en cas de què es decidís tramitar i aprovar un ROM, seria aconsellable esperar (al nostre 
criteri) el resultat d’aquesta reforma legislativa projectada.

Entenem que un ROM és una eina que es pot dotar a un Consistori pels seus temes, però 
també entenem que el moment i l’oportunitat d’aprovació del ROM hauria de ser al principi 
del Mandat municipal, no ara deixar una moció aprovada que pot condicionar una mica al 
nou equip de govern, sota aquest concepte nosaltres no podem aprovar aquesta moció, no 
perquè en un futur no sigui una cosa que no podem aprovar, en tot cas hauria de ser el 
proper equip de govern qui decidís dotar-se d’aquest document i no nosaltres.
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09 0907P22

EXP. E:2022_2655: MOCIÓ D’ERC I FEM PER A LA MILLORA DEL FINANÇAMENT DE 
L’ADMINISTRACIÓ LOCAL.

Vista la proposició d’acord (moció) que es sotmet a consideració i votació d’aquest Plenari 
amb el text que es transcriu literalment a continuació:

L’autonomia local és un dret constitucional que s’atorga als municipis per a la gestió dels seus 
interessos. Aquesta es garanteix atorgant-los personalitat jurídica plena, atribuint als ajuntaments, 
conformats pels alcaldes i alcaldesses i regidors i regidores, el seu govern i l’administració.

Els Ajuntaments, i els ens locals en general, formen part de la xarxa institucional del nostre país i 
cal que també esdevinguin, en un sentit ampli, govern, basant-nos en el principi de subsidiarietat 
que implica l’exercici de les competències dels poders públics més pròxims a la ciutadania, recollit 
a la Carta Europea d’Autonomia Local del 15 d’octubre de 1985, subscrita per l’Estat Espanyol en 
1988. 

Durant aquests 43 anys de democràcia local, l’arquitectura institucional i pressupostària dels 
governs locals no ha tingut grans variacions. El procés, inacabat de descentralització de l’Estat en 
el sistema autonòmic, no ha arribat amb el mateix impuls als municipis. Des d’aquesta perspectiva, 
per poder exercir l’autonomia local és imprescindible disposar dels mitjans necessaris i, sense 
garantir la suficiència financera de l’administració local, queda desvirtuada l’autonomia local. 

Malgrat que l’article 142 de la CE estableix que les hisendes locals hauran de disposar dels mitjans 
suficients per al desenvolupament de les funcions que la llei atribueix a les corporacions locals, i es 
nodrirà fonamentalment dels tributs propis i de la participació en els de l’Estat i les Comunitats 
Autònomes, aquesta suficiència financera ha anat minvant progressivament, i amb ella l’autonomia 
local real.

Una gran estocada al principi d’autonomia local a través de la limitació de l’autonomia 
pressupostària es va produir amb la reforma de l’article 135 de la CE i la posterior aprovació de la 
Llei Orgànica 2/1012 de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera, que 
disposava que l’elaboració, aprovació i execució dels pressupostos i altres actuacions que afectin 
les despeses o ingressos de les administracions públiques havien d’estar sotmeses al principi 
d’estabilitat pressupostària.

Aquesta nova llei exigia noves adaptacions de la normativa bàsica en matèria d’administració local 
per aplicar adequadament els principis d’estabilitat pressupostària, sostenibilitat financera o 
eficiència en l’ús dels recursos públics locals. És per això que es va aprovar la Llei 27/2013, de 27 
de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració Local, coneguda com a LRSAL. 

El preàmbul de l’LRSAL pretenia aquesta reforma amb els objectius de clarificar les competències 
municipals per evitar duplicitats, racionalitzar l’estructura organitzativa de l’administració local 
d’acord amb els principis d’eficiència, estabilitat i sostenibilitat financera, garantir un control financer 
i pressupostari més rigorós i afavorir la iniciativa econòmica privada evitant intervencions 
administratives desproporcionades.

La realitat és que l’LRSAL no ha estat una norma transformadora, en el sentit de modernitzar el 
règim local, sinó que la finalitat que es perseguia era garantir que les entitats que conformen 
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l’administració local no generaven dèficit estructural limitant la despesa pública a través també de 
la limitació de competències. Això afecta de ple a l’autonomia local que queda subordinada a la 
situació financera del municipi, generant desigualtat bàsica en els ciutadans i ciutadanes.

Per altra banda, l’article 27 de l’LRSAL especifica en quines condicions es pot delegar en els 
municipis l’exercici de competències de l’Estat i de les CCAA. Aquestes delegacions requereixen 
els mitjans personals, materials i econòmics que l’administració delegant ha d’assignar als municipis 
sense que suposi una major despesa per a les administracions públiques. 

Tot i el redactat d’aquest article i la voluntat de l’LRSAL, en poques ocasions els municipis reben 
els mitjans personals, materials i econòmics adequats per assumir la delegació de competències 
d’altres administracions superiors, costejant també amb recursos propis les necessitats de la seva 
ciutadania. 

A aquesta situació de dificultats estructurals de finançament del món local i de la limitació de la seva 
autonomia, cal sumar-hi un seguit de situacions que s’han produït en els darrers anys, i que han 
agreujat el moment actual: 

 El món local ha afrontat des de la primera línia de batalla una pandèmia que ha requerit molts 
esforços econòmics per atendre les necessitats de la ciutadania. Des del primer moment, els 
ajuntaments i ens locals van estar al capdavant proporcionant material preventiu, realitzant 
neteges intensives i acompanyant les necessitats de la ciutadania més vulnerable, fins a la 
segona fase, d’acompanyament a la recuperació de les conseqüències econòmiques de la 
pandèmia en les nostres viles i ciutats. 

 La Sentència del TC sobre l’impost de l’Increment del Valor dels Terrenys de Naturalesa Urbana 
(plusvàlua) ha generat també un trasbals a les economies locals. La sentència obliga a la 
modificació de l’impost, amb un impacte econòmic important per a les administracions locals 
que, per una banda, ha de retornar les liquidacions que no tenien un caràcter ferm i, per l’altra, 
deixa exemptes de tributació moltes transmissions. Cal recordar que l’impost de la plusvàlua és 
la segona major font d’ingressos pels ajuntaments, per darrere de l’impost sobre els béns 
immobles (IBI). 

 En el cas de Catalunya suposa de mitjana el 13,71% dels ingressos per impostos directes dels 
ajuntaments, tot i que n’hi ha que estan molt per sobre d’aquest percentatge, com Castelldefels 
(34,6%), Malgrat de Mar (34,4%), Pineda de Mar (24,8%), Santa Coloma de Cervelló (23,3%), 
Sitges (21,1%) o Cornellà (19,1%), per posar alguns exemples. 

 Fruit de la guerra a Ucraïna, la factura energètica dels ajuntaments ha augmentat una mitjana 
del 30%, dificultant el pagament d’aquest augment en el pressupost del 2022 i fent gairebé 
impossible assumir-lo en els pressupostos del 2023. A aquesta situació cal afegir la derivada de 
l’encariment de les matèries primeres, que provoca un major cost en les inversions municipals i 
que fa que en nombroses ocasions les licitacions quedin desertes, o un cop adjudicades les 
empreses no puguin desenvolupar-les. 

 L’augment de l’IPC, que se situa en el mes d’octubre en el 7,3%, impacta de forma directa en la 
confecció dels pressupostos municipals del 2023. Per altra banda, l’acord del Govern de l’Estat 
amb els funcionaris públics per afrontar aquest augment del cost de la vida, es trasllada al capítol 
1 de tots els ajuntaments i ens locals, amb una pujada addicional per aquest any de l’1,5% per 
compensar la inflació -que se suma al 2% ja aprovat en els pressupostos de l’Estat del 2022-, i 
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un augment del 2,5% per l’any 2023, sense rebre més recursos per part de l’Estat per afrontar 
aquest increment.

 En les darreres setmanes, el Banc Central Europeu (BCE) ha augmentat els tipus d’interès 
bancari per tal de controlar la inflació. En octubre l’augment ha estat en 75 punts bàsics, situant 
el tipus de referència principal en el 2%. Tot apunta que aquest augment no serà el darrer, com 
ja ha avisat el BCE. Aquest increment repercuteix en un augment de la despesa dels 
ajuntaments endeutats, o el que es vulguin endeutar per afrontar inversió necessària en els seus 
municipis. 

 També en els darrers anys, tant el Govern central com el Govern de la Generalitat de Catalunya 
han dedicat esforços a l’aprovació de legislació amb afectació a l’administració local, sense 
garantir l’adequat finançament perquè aquesta pugui complir amb les obligacions que li són 
traslladades.  

Finalment, i en relació amb el Fons de Cooperació Local, fa pocs dies la conselleria de Presidència 
del Govern de la Generalitat de Catalunya ha avançat que en el 2023 s’incrementarà un 10% de 
mitjana aquest fons per a ajuntaments, consells comarcals i entitats municipals descentralitzades. 
La Federació de Municipis de Catalunya considerem del tot insuficient aquesta proposta, tenint en 
compte que el Fons de Cooperació Local va arribar al seu màxim l’any 2010, amb una dotació de 
156 M€. En el 2012 es va reduir a 124 M€, on gairebé s’ha mantingut sense variacions en els darrers 
deu anys. En l’any 2022 va augmentar als 136 M€ (per sota dels 139 M€ del 2011). Per tant, aquesta 
proposta d’increment del 10% ni tan sols ens situa en la dotació de l’any 2010. És evident que aquest 
augment dels Fons de Cooperació Local no respon a les necessitats actuals dels nostres municipis 
i que s’ha de revisar de manera urgent, transitant cap a un sistema que garanteixi el principi d’equitat 
interterritorial. 

Per posar fi a les dificultats econòmiques d’una ja minvada hisenda local i assolir l’autonomia local 
real que preveu la normativa i donar resposta de forma justa i igualitària a les necessitats del segle 
XXI dels nostres veïns i veïnes, l’assemblea general de la Federació de Municipis de Catalunya, 
celebrada el passat dia 4 de novembre de 2022, va aprovar per unanimitat la resolució que es 
reprodueix en aquest text en forma de moció. 

Per tot això, els grups municipals d’ERC i FEM de l’Ajuntament del Papiol proposem al Ple l’adopció 
dels següents acords: 

Primer.- Sol·licitar al Govern de l’Estat: 

a) Considerant que per al 2023 les transferències en el marc del model de finançament preveuen 
un increment d’un 3% en relació amb el 2022, sol·licitem al govern de l’Estat la dotació d’un fons 
extraordinari en favor dels ens locals per donar resposta a l’augment de despeses vinculat, 
directament o indirectament, a l’increment de costos de l’energia.

b) Que es realitzi una compensació a favor dels ajuntaments per la pèrdua d’ingressos provocada 
per la sentència del TC en referència a l’impost sobre l’Increment del Valor dels Terrenys de 
Naturalesa Urbana, tant per les devolucions realitzades com per les conseqüències de la 
reforma normativa.

c) La creació d’una dotació addicional de recursos per incrementar el finançament dels ens locals 
amb motiu de l’increment salarial de l’1,5% pel 2022. 

d) La derogació de la Llei de Racionalització i Sostenibilitat de l’Administració Local. 
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e) Tot i que en els darrers anys s’han augmentat l’import de les transferències realitzades a favor 
dels ens locals, fruit del bon comportament de les figures tributàries que incideixen en el model 
de finançament i la voluntat del Govern de l’Estat, la realitat és que ha estat insuficient per a 
cobrir ni tan sols les noves necessitats de despeses dels ens locals Per això, és necessari que 
es revisi definitivament el finançament local per fer possible el mandat constitucional 
d’autonomia local. 

Segon.- Sol·licitar al Govern de la Generalitat de Catalunya: 

a) Que actualitzi i revisi els fons de cooperació local a les necessitats actuals dels ens locals de 
Catalunya. 

b) Que generi un Fons de Cooperació Local Extraordinari que cobreixi els increments dels costos 
derivats de la inflació.

c) Que presenti en la present legislatura la Llei de Governs Locals i la Llei de Finances Locals per 
recuperar el principi d’autonomia local i els recursos suficients per a dur-la en plenitud.

d) Que quan es produeixi una delegació de competències en els municipis, es faci garantint els 
recursos necessaris perquè puguin ser desenvolupades sense generar cap cost a les 
administracions locals. 

Tercer.- Sol·licitar a les Diputacions:

a) Que sufraguin el 50% de la despesa addicional de l’increment del cost de subministraments 
energètics dels ajuntaments que han de suportar les administracions locals.

Quart.- Comunicar aquests acords al Govern de l’Estat Espanyol i al Congrés dels Diputats, al 
Govern de la Generalitat de Catalunya i al Parlament de Catalunya, a la Diputació catalana 
corresponent del territori i a la Federació de Municipis de Catalunya. 

Atès que l’anterior proposta d’acord ha estat subscrita per part de l’Equip de govern municipal.

ES RESOL

Primer.- Aprovar la proposició d’acord/moció per a la millora del finançament de 
l’Administració Local.

Segon.- Practicar, en relació a l’exteriorització i difusió interna d’aquest acte, els tràmits que 
s’indiquen al document aprovat.

Tercer.- Adoptar les anteriors decisions per unanimitat dels membres presents.

Debat i/ o explicació de vot
En relació al debat d’aquest punt que ha tingut lloc prèvia presentació i exposició per part 
del ponent (Sr. Querol), els membres del Consistori han expressat les següents posicions:

La Sra. Aguilar (CUP) diu que tot allò que vagi en una millora del finançament municipal, 
estarem d’acord i votarem a favor.
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La Sra. Giner (SUMEM) agraeix a l’Albert el resum d’aquesta Resolució de la FMC, que si 
ho haguéssiu hagut de redactar no sé si hauria sortit així.

Després, pensem que és de justícia que els ajuntaments puguin tenir una millora en el seu 
finançament, no pot ser que les Administracions supramunicipals defineixin ajuts o generin 
ajustos o legislin a favor del ciutadà que és lo que els hi toca, però deixin tota la càrrega 
sobre l’Administració Local, com diu aquesta moció i com s’indica a l’article 142 de la 
Constitució Espanyola:

“(....) Les hisendes locals hauran de disposar dels mitjans suficients per
a l’exercici de les funcions que la llei atribueix a les corporacions locals, i es nodriran fonamentalment 
de tributs propis i de la participació en els de l’Estat i en els de les comunitats autònomes (....)”.

Això és el que cal reclamar entre d’altres, que tant l’Estat com les CCAA facin arribar als 
ajuntaments els recursos suficients per desenvolupar les seves funcions i permetin la seva 
autonomia de gestió, però també passa per una bona gestió pressupostària des de la 
Corporació Local, que faciliti dedicar els diners a allò que és important, les persones, evitant 
l’endeutament amb projectes menys prioritaris, perquè en un context de crisis econòmica, 
energètica, de pujada de l’IPC, per reclamar a qui toca, recursos per poder gestionar-los 
però també perquè cada Ens posi al centre de la gestió a les persones i no permeti que 
quedi ningú endarrere per una mala inversió o una mala previsió, en qualsevol cas el nostre 
vot serà a favor.

URG A 1007P22

EXP. E:2022_2693: MOCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS MUNICIPALS CUP, ERC I FEM 
EN RELACIÓ A L’ESPIONATGE POLÍTIC REALITZAT AMB EL PROGRAMA 
INFORMÀTIC ANOMENAT “PEGASUS”.

Vista la proposició d’acord (moció) que es sotmet a consideració i votació d’aquest Plenari 
amb el text que es transcriu literalment a continuació:

The New Yorker ha publicat recentment una investigació elaborada per Citizen Lab, el laboratori 
canadenc que estudia els controls d’informació que afecten Ia seguretat d’ internet i que amenacen 
els drets humans.

En aquest informe es recull que almenys 65 persones vinculades a l'independentisme català han 
patit infeccions amb el programa espia conegut com a Pegasus, un programari elaborat per una 
empresa israeliana NSO, que només és venut a estaments governamentals, és a dir, a estats.

L'ús il·legal, antidemocràtic i sistemàtic, els darrers anys, de programari espia dirigit contra polítics 
independentistes, activistes pels drets humans, periodistes i advocats, s'emmarca en Ia persecució 
molt més àmplia contra milers de ciutadans per l'únic fet de defensar Ia independència de Catalunya, 
de manera totalment pacífica.

Totes les forces democràtiques haurien d'alçar-se enfront de Ia vulneració de drets, especialment 
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per a garantir l'expressió democràtica i evitar l'abús autoritari, il·legal i il·legítim contra qualsevol 
dissidència política. Totes les idees democràtiques han de poder-se defensar amb Ilibertat, sense 
que els seus drets civils i polítics siguin violats per raons ideològiques.

Aquest cas d’espionatge polític suposa una flagrant vulneració dels drets fonamentals, tant 
individuals com col·lectius, que va en contra dels valors democràtics i de Ilibertat, civils i polítics que 
ha de representar i preservar l'Estat i Ia Unió Europea.

Per tots aquests motius, l'Ajuntament del Papiol:

a) Condemna l'espionatge polític que suposa una flagrant vulneració de drets humans fonamentals 
reconeguts, tant en l'àmbit intern com internacional, com són el dret a Ia intimitat o el secret de 
les comunicacions.

b) Manifesta el seu suport i tota Ia seva solidaritat a les almenys 65 persones que fins a dia d'avui 
se sap que han patit aquest espionatge polític a través del #CatalanGate.

c) Exigeix al Govern de l'Estat que investigui amb Ia màxima celeritat i transparència en els òrgans 
pertinents, que doni les explicacions necessàries i s l assumeixin les responsabilitats a tots els 
nivells pertinents davant d'aquesta pràctica il·legal d'espionatge contra Ia dissidència política, 
en aquest cas o en qualsevol d’altre.

d) Reclama l'adopció urgent per part de l'Estat de les mesures per erradicar l'espionatge polític 
antidemocràtic, i garantir així que cap persona pugui ser víctima d l espionatge i persecució per 
defensar un projecte polític.

e) Reafirma el seu compromís democràtic de defensar els drets i Ilibertats de la ciutadania i defensa 
que es respectin els tractats i els convenis internacionals per a la protecció dels Drets Humans 
i els Drets Civils i Polítics.

f) Es compromet a protegir i preservar els drets dels regidors i treballadors d'aquest consistori i, 
als ciutadans que tinguin indicis suficients de ser-ne víctima, oferint un servei d'anàlisi de mòbils 
i aparellls informàtics i en el cas de demostrar-se, oferir suport legal i personar-se en les causes 
que s'obrin arrel de les denúncies de les víctimes.

Atès que l’anterior proposta d’acord ha estat subscrita per part dels Grups polítics municipals 
especificats a l’encapçalament i ha incorporat l’esmena presentada pel Grup polític de 
SUMEM.

Atès que prèviament a la deliberació d’aquest assumpte no inclòs a l’ordre del dia, s’ha acordat 
la seva urgència amb 4 vots en contra del Grup polític de SUMEM i 7 a favor de la resta dels 
Grups polítics (ERC, FEM i CUP).

ES RESOL

Primer.- Aprovar la proposició d’acord/moció en relació a l’espionatge polític realitzat amb el 
programa informàtic anomenat “Pegasus”.

Segon.- Practicar, en relació a l’exteriorització i difusió interna d’aquest acte, els tràmits que 
s’indiquen al document aprovat.

Tercer.- Adoptar les anteriors decisions per unanimitat dels membres presents.
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Debat i/ o explicació de vot
L’alcalde diu que primer hauríem de votar la urgència, a continuació la Sra. Giner 
(SUMEM) explica que sense tenir res en contra de la moció, no entenem la urgència per 
una moció que fa referència a un tema que es destapa el més d’abril, que la majoria 
d’ajuntaments ja l’han presentat als seus consistoris i algun dels acords que es proposa ja 
està en marxa, entendríem que passés per urgència una moció que afectés a la nostra 
població o al nostre Ajuntament, però aquesta qüestió tot i que ens sembla important i que 
s’ha debatre però no entenem el motiu de la urgència i considerem que hi ha hagut temps 
des de l’abril per poder passar aquesta moció al Plenari amb temps i forma amb lo qual del 
tema de la urgència el nostre vot serà en contra.

L’alcalde respon que la urgència és una urgència administrativa perquè no és una urgència 
per un fet que ha passat ara, sinó perquè va entrar al moment que estava tancat i la forma 
d’incorporar-la avui és per urgència.

La Sra. Giner (SUMEM) replica que hagués pogut entrar al proper Ple perquè alguna de 
les nostres ha quedat.... per decidir, però res en contra de la moció.

Posteriorment, la Sra. Aguilar (CUP) explica que la moció “Consell Local per la República 
del Papiol” la presenten els tres grups independentistes d’aquest Ple, després llegeix el text 
de la Moció.

La Sra. Giner (SUMEM) pregunta que això de Consell de la República (en endavant CR) 
no ho veig a l’acta, o la presenta el CR o “CUP, ERC i FEM”?

L’alcalde aclareix que la proposta de moció que presenten els grups “CUP, ERC i FEM”.

La Sra. Giner (SUMEM) diu que del redactat que ha llegit la Meri semblava que fos del CR.

Continua l’alcalde dient que les mocions les tenim de presentar els partits polítics, les entitats 
no tenen capacitat de presentar mocions, ens la fem nostre.

Continua la Sra. Giner (SUMEM) dient en primer lloc, pensem que qualsevol tipus 
d’espionatge il·lícit és intolerable, per tant condemnem profundament tota activitat il·legal, 
creiem que cal donar suport i respectar a totes les accions judicials que es prenguin per 
esbrinar tot aquest cas o qualsevol altre d’aquest tipus, en tercer lloc voldríem demanar a 
les Institucions democràtiques la màxima col·laboració per arribar al fons d’aquest afer i de 
qualsevol altre com aquest, perquè cal recordar que aquest no és el primer cas d’espionatge 
que es dóna al nostre país, tots ells suposen una vulneració de drets fonamentals que van 
en contra dels valors democràtics.

Per això proposem una esmena a la moció per fer-la extensiva a qualsevol espionatge 
polític o persecució per raons ideològiques, independentment de qui afecti, 
independentistes o uns altres, mereixen la mateixa consideració, si s’accepta l’esmena el 
nostre vot serà a favor i sinó s’accepta ens abstindrem en aquest punt.

La Sra. Aguilar (CUP) diu que qualsevol espionatge és delicte.
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L’alcalde respon diu que acceptem l’esmena però com la concretem i a on?

La Sra. Giner (SUMEM) indica que en el punt c):  ON DIU: (....) Ia dissidència política, en 
aquest cas, contra membres del moviment independentista català. (....)

HAURIA DE DIR:    (....) Ia dissidència política, en aquest cas o en qualsevol d’altre. (....).

URG B 1107P22

EXP. E:2022_2722: APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA SEGONA REVISIÓ DE LES 
ORDENANCES FISCALS PER A L’EXERCICI 2023.

Vist que per Decret d’Alcaldia (CSV: L0015-QT3YK-WA8LO) es varen iniciar les actuacions 
administratives per a la preparació de la segona revisió de les ordenances fiscals per a 
l’exercici 2023.

Vist que en relació a les presents actuacions és essencialment  aplicable la regulació 
continguda a les normes següents:
 Llei Reguladora de les Bases de Règim Local, 7/1985, de 2 d’abril (LRBRL).
 Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 

Reguladora de les hisendes locals (TRLRHL).
 Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i 

de règim local de Catalunya (TRLLMRLC).
 Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim jurídic del sector públic (LRJSP).
 Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú de les administracions 

públiques (LPACAP).
I que són també d’aplicació, la resta de les disposicions concordants amb les anteriors o que 
les desenvolupen.

Atès l’avantprojecte de la segona revisió d’ordenances fiscals per a l’exercici 2023, 
elaborat pel Departament d’Intervenció i Tresoreria amb data de novembre de 2022.

Atesa la proposta que ha estat formulada per l’òrgan instructor mitjançant la unitat 
administrativa (JPA) tramitadora, així com les modificacions adoptades i incorporades a la 
present resolució.

Atès que prèviament a la deliberació d’aquest assumpte no inclòs a l’ordre del dia, s’ha acordat 
la seva urgència.

ES RESOL

Primer.- Tenir per acordada la imposició (per acords plenaris anteriors) dels tributs que seran 
objecte de revisió al punt segon.

Segon.- Aprovar provisionalment la segona revisió de les ordenances fiscals corresponents 
a 2023 en el següent sentit:

1/3 ORDENANCES QUE ES MODIFIQUEN 
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ORDENANÇA FISCAL NÚM. 15
TAXA PER EXPEDICIÓ DE DOCUMENTS ADMINISTRATIUS.

Article 2n. Fet imposable

1. El fet imposable de la taxa el constitueix l'activitat administrativa desenvolupada amb motiu 
de la tramitació, a instància de part, de tota mena de documents que expedeixi i d'expedients 
de què entengui l'administració o les autoritats municipals.

2. A aquests efectes, s'entendrà tramitada a instància de part qualsevol documentació 
administrativa que el particular hagi provocat o que redundi en el seu benefici, encara que no 
hagi existit sol·licitud expressa de l'interessat.

3. La tramitació de documents i expedients necessaris per al compliment d'obligacions fiscals 
no estarà sotmesa a aquesta taxa, com tampoc no ho estaran les consultes tributàries, els 
expedients de devolució d'ingressos indeguts, els recursos administratius contra resolucions 
municipals de qualsevol classe i els relatius a la prestació de serveis o a la realització 
d'activitats de competència municipal i a la utilització privativa o l'aprofitament especial de béns 
del domini públic municipal, que estiguin gravats per una altra taxa municipal o pels que aquest 
Ajuntament exigeixi un preu públic.

4. També constitueixen el fet imposable d’aquesta taxa, els drets tributaris meritats per l’accés 
i/o la participació en proves selectives per a la cobertura de places de personal (funcionari i 
laboral), en els termes de la disposició addicional d’aquesta ordenança.

Disposició addicional

1. Els drets tributaris o taxa per l’accés i/o la participació en les proves selectives de places de 
personal convocades per l’Ajuntament del Papiol es regeixen per la present disposició 
addicional; en concret s’aplicarà als procediments de selecció de personal funcionari de 
carrera i de personal laboral de fix de plantilla.

2. El fonament jurídic d’aquesta taxa s’estableix i emmarca en els articles 15 al 19 del text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, 
de 5 de març.

3. El fet imposable esta constituït per l’admissió, prèvia presentació de la sol·licitud de 
participació de la persona interessada, per concórrer com a aspirant a processos selectius 
convocats per aquest Ajuntament, exclusivament en relació a places de personal funcionari 
de carrera i de personal laboral de fix de plantilla. Els procediments de selecció de personal 
de caràcter temporal i/o per a la creació de borses de treball no estan subjectes a la taxa.

4. Són subjectes passius contribuents les persones físiques que sol·licitin ser admeses en 
algun dels processos selectius convocats.  

5. La quota tributària es determina per la quantitat fixa i indistinta per cada grup de titulació, 
amb l’import 10,05 € per cada procés selectiu en el que es participi.
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6. El règim de beneficis fiscals serà el que s’especifica a l’article 5è, també gaudiran d’una 
bonificació del 100% de la quota tributària, les persones que tinguin reconegut un grau de 
discapacitat igual o superior al 33%.

7. La taxa s’acredita i neix l’obligació de contribuir en el moment en què la persona interessada 
presenta la sol·licitud corresponent per participar en les proves selectives. 

8. El pagament es realitzarà pel sistema d’autoliquidació (liquidació i ingrés) en la forma que 
es determini per part de l’administració encarregada de la gestió tributària; si el pagament s’ha 
realitzat a través d’entitats financeres, s’acompanyarà la sol·licitud amb el justificant acreditatiu 
de l’ingrés de la quota. La falta de pagament de la taxa dins del termini fixat determina la 
inadmissió de l’aspirant a les proves selectives i significa a tots els efectes el desistiment de la 
sol·licitud presentada. En el supòsit que la persona no sigui admesa en el procés selectiu, 
l'import de la taxa serà retornat, prèvia sol·licitud expressa de l’interessat/da. 

Tercer.- Obrir un tràmit d’informació pública per un termini de 30 dies amb posada de 
manifest de l’expedient i, fer avinent que al llarg del període indicat es podran consultar les 
actuacions i presentar-hi les al·legacions (reclamacions i suggeriments) que s’estimin 
adients.

Quart.- Acordar pel que fa a l’aprovació definitiva de les citades ordenances fiscals que han 
estat provisionalment aprovades al punt segon, el següent:
a) Si transcorre el període d’exposició pública sense haver-se presentat al·legacions o 

reclamacions, restaran automàticament definitivament aprovades.
b) Si es presentessin en temps i forma al·legacions i/o reclamacions que afectin a ordenances 

concretes o específicament a algun element independent o epígraf d’aquestes, per part de 
l’Alcaldia es podrà entendre que són definitivament aprovades, les normes o part d’aquestes 
que havent-se aprovat provisionalment no hagin estat expressament qüestionades  i/o 
reclamades en el període d’informació pública; tot això sense perjudici del que resolgui el 
Ple municipal en la propera sessió que tingui lloc.

En qualsevol cas, la declaració d’aprovació definitiva del present acord, ja sigui de caràcter 
total o parcial, exigirà per la seva eficàcia, la prèvia resolució declarativa de l’alcalde en 
aquest sentit.

Cinquè.- Manifestar que el present acte té el caràcter de tràmit no qualificat i que no és 
susceptible de recurs.

Sisè.- Instar la confecció dels documents /ordenances (compilació normativa) actualitzada 
i verificada oficialment per resolució administrativa que inclogui totes les modificacions 
produïdes.

Setè.- Practicar, en relació a l’exteriorització i difusió interna d’aquest acte, els tràmits 
següents:
AVISOS INTERNS: al Departament d’Intervenció i Tresoreria (MGS, CPA, HMM i PAS), a 
l’Oficina d’Atenció al Ciutadà (ACP) i a la resta de personal afectat.
PUBLICACIONS: al BOPB i al tauler d’anuncis (seu electrònica/web).
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Vuitè.- Adoptar l’anterior decisió per 4 vots a favor del Grup Municipal d’ERC, 2 vots a favor 
del Grup Municipal de FEM, 4 vots a favor del Grup Municipal de SUMEM i 1 abstenció del 
Grup Municipal CUP.

Debat i/ o explicació de vot
L’alcalde comença dient que el tema de la urgència és sobrevinguda aquesta setmana pel 
Comitè d’Empresa i la urgència és perquè si no ho passem en aquest Ple no arribem en 
terminis de poder-la fer, en aquest cas la urgència té la motivació, després exposa la moció.

La Sra. Aguilar (CUP) explica que la urgència ha vingut aquest matí, no ens ha donat temps 
ni a llegir-la, de moment votarem abstenció, més endavant veurem si tenim de fer cap 
aclariment.

La Sra. Giner (SUMEM) comenta que l’aprovarem, sí que ens l’hem llegit tota però 
preguntar si on diu:

6. El règim de beneficis fiscals serà el que s’especifica a l’article 5è, també gaudiran d’una 
bonificació del 100% de la quota tributària, les persones que tinguin reconegut un grau de 
discapacitat igual o superior al 33%.

En el seu inici diu:  “(....) El règim de beneficis fiscals serà el que s’especifica a l’article 5è 
(....)”.

El Secretari aclareix que és un tros de l’Ordenança general, hi ha un parell d’excepcions i 
s’afegeix aquesta, l’OOFF núm. 15 la tenim exposada al web.

CUP Verbals formulades per la regidora del Grup Municipal de la CUP

CUP01
La Sra. Aguilar (CUP) pregunta per quines mesures s’estan adoptant, les llicències per la 
caça (en cas afirmatiu quantes), quan s’obra el període de caça (en el seu cas), com 
s’informarà a la població en el cas de batudes de caça per la problemàtica de porcs 
senglars. Ens hem assabentat que s’han demanat llicències (sobretot pel Cementiri de 
Roques Blanques), 

El Sr. Bou (FEM) afirma que acció important que s’ha fet (gràcies a una subvenció de DIBA) 
és   la col·locació de tanques cinegètiques al Parc Agrari, funcionen i el que fan és vigilar 
que totes les collites que hi ha al Parc quedin reservades de porcs, el període exacte de les 
batudes no el conec (ho puc preguntar).

Algun cop sí que s’han donat permisos especials quan s’acostaven a prop del municipi, als 
caçadors sí que els hem ajudat a demanar aquest permís. 

La Sra. Aguilar (CUP) indica que entenc que no s’ha concedit cap llicència de caça, 
responent el Sr. Bou (FEM) que se n’han donat, si preguntes per una acció concreta 
(darrerament) no ho conec, altres moments si que se n’ha fet moltíssimes, va haver-hi una 
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època de conflicte a la zona de darrera dels blocs de la Ferreteria i es van donar uns 
permisos especials.

L’alcalde diu que sobretot ho demana gent afectada que té conreus, camps. També ho 
poden demanar directament els caçadors a Collserola o a vegades ho tramitem nosaltres 
(quan fan la petició a l’Ajuntament), autoritzacions se n’ha demanat, ho gestiona la Judit i 
m’ho ha dit més d’una vegada.

CUP02
La Sra. Aguilar (CUP) pregunta perquè es continua arranjant carrers amb llambordes, 
concretament als C/ Abat Escarré i Barcelona i perquè traiem places d’aparcaments, 
s’entendria si tinguéssim un bon transport i una  bona comunicació dintre el municipi per 
facilitar a la gent que es pugui desplaçar.

Per nosaltres estan bé, no dificulten el trànsit i el tema de les llambordes, pot ser molt maco 
però dificulta la mobilitat sobretot per persones grans, no són gaire accessibles per elles, 
per tant no entenem aquest canvi a la via pública.

El Sr. Bou (FEM) afirma que és cert que genera dificultats de pas, sobretot la primera fase 
que es va fer (C/ Montserrrat, C/ Salut), si recordeu les llambordes no estaven treballades, 
hi havia un pas de llamborda plana (peça plana), més pensada per vianants, en aquella 
zona fa 15 anys que està feta i sí que hi ha problemes. Les següents fases que s’ha fet com 
al C/ Diputació, C/ Major no hi ha tant problema. 

Perquè continuem treballant amb la llamborda als C/ Abat Escarré i Barcelona? Degut a 
que forma part del que es considera part del Casc Antic, que ha de tenir aquesta dotació, 
aquest reconeixement de més rústic, per això es fica aquesta pedra de granet, amb aquest 
to terròs que predomina quan mires al Castell.

Sobre les places d’aparcament, en aquesta fase s’eliminen al C/ Barcelona (davant del 
monument a Rafael Casanova) però es reubiquen a continuació baixant a la dreta on 
actualment no aparquen cotxes al costat de la jardinera (a l’actual parterre abans d’arribar 
als blocs de Way House), allà apareixen quatre aparcaments en línia que actualment no 
existeixen.

A causa de poder fer una modificació amb els amples de vorera, allà apareix una mica més 
d’aparcament, per tant sí que algun desapareix però es desplaça més en aquesta zona.

CUP03
La Sra. Aguilar (CUP) demana informació sobre el transport a demanda, la gent té 
coneixement d’aquest servei? Es publicita? S’ofereix? Si és així, quants viatges tenim 
atorgats i pel nombre d’utilitzats.

L’alcalde respon que aquest transport no és per tothom, és per persones amb mobilitat 
reduïda habilitades, llavors des de Serveis Socials si que s’han posat amb contacte amb 
aquestes persones que han de tenir aquest tant per cent acreditat i els hi ha ofert, hi ha 
famílies i persones que el fan servir.
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Dir com anècdota que jo em vaig trobar una persona usuària aquí, explicava la seva 
dificultat d’anar a Barcelona perquè no tenia ningú, estava molt agraïda perquè des de que 
hi havia aquest transport havia recuperat vida, almenys aquest transport la podia acostar i 
recollir.

La Sra. Aguilar (CUP) pregunta si sap pel nombre de places de transport i quantes 
persones.

L’alcalde contesta que pel que fa al nombre de places t’ho haig de preguntar a Serveis 
Socials i pel nombre de persones eren poques perquè n’hi havia poques que complissin els 
criteris, però per poques que siguin els hi ha canviat la vida, segurament amb la Memòria 
de 2022 apareix perquè és un servei nou i ens ho donaran, però si algú m’ho pot avançar... 
Mirem de demanar-ho.

CUP04
La Sra. Aguilar (CUP) pregunta per quan està previst les obres del Centre Cívic, l’oposició 
no té informació i ens agradaria que ens ho comuniquéssiu ja que allà teniu un plafó ben 
gran que ho publicita.

El Sr. Bou (FEM) respon que de moment el que estem fent és redactar el Projecte, va 
començar la redacció literal cap al mes de setembre d’aquest curs, portem un llarg camí 
que per desgràcia ha sigut més llarg del que ens pensàvem, a través d’enquestes a entitats 
(en l’anterior Mandat) es va estudiar quina havia de ser la funcionalitat d’aquest edifici, 
després a través d’un projecte de DIBA es va fer una pluja d’idees, es van presentar 30 
despatxos d’arquitectura, d’aquests es van escollir cinc i un fou el guanyador (a qui li hem 
adjudicat la redacció del Projecte), que si recordeu en alguna modificació de crèdits ho 
vàrem passar i ara s’està redactant això.

Termini? Està estipulat en el Plec, no recordo per quan és però en tot cas la construcció 
serà un cop acabi el Projecte, això va a parar al pròxim Mandat i jo apretaré moltíssim pel 
següent Alcalde que estigui aquí perquè es pugui construir en el següent Mandat, si es pot, 
s’haurà de buscar un finançament important, però és un edifici que fa molta falta pel qual 
nosaltres sempre hi hem apostat.

CUP05
La Sra. Aguilar (CUP) comenta que en la JGL 2022/18 s’ha aprovat l’Avantprojecte 
d’urbanització del vial de connexió entre El Papiol i Molins de Rei.

Com serà aquest vial? Quin tipus de vehicles podran transitar? S’ha valorat fer un estudi en 
quan a la seguretat? Pels últims robatoris ocorreguts en aquella zona seria una via de fugida 
d’aquests lladres.

L’alcalde explica que és un dels problemes que té Papiol i s’ha de trobar una solució, tenim 
una única sortida i entrada del poble, fa que el poble pateixi un bloqueig temporal quan hi 
ha hagut una inundació o un accident (com el dia que es va cremar el camió d’AquaService, 
al gran aiguat del 2018), per sort no passa molt, però un cop cada dos o tres anys pot haver 
una incidència.
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A dia d’avui el planejament vigent contempla dos possibilitats de connexió per sortir per una 
altre banda:
 Camí/Carrer que hauria d’anar vorejant la part de Torrent de Batzachs, baixant fins a 

sota on hi ha l’Estació però és un vial costós, llarg i car (el tenim previst). 
 Vial bastant més assequible i fàcil de fer, el Planejament i el Pla Especial de Collserola 

el va reconèixer, que va des del C/ Trull fins a la rotonda.

Que hem fet? Un Avantprojecte, és dir quina pendent i pressupost pot tenir, per veure quina 
actuació seria. A partir d’aquí s’hauria de parlar amb Collserola perquè fes un informe 
respecte a quin tipus de vial ha de ser, segurament en aquest àmbit Collserola et dirà no 
posis voreres, fes un enllumenat tou per no molestar, segurament Collserola demanarà que 
sigui molt permeable a nivell mediambiental perquè no sigui el típic carrer de dos voreres 
amb fanals, sinó que sigui un pas asfaltat amb un caminet al costat per caminar o per bici 
amb tot a peu pla.

Si sol·liciteu per escrit tenir accés a aquest document us l’enviem i us el mireu, així com el 
primer que he dit que depèn del Pressupost i de les possibilitats del Papiol, aquest segon 
depèn de què l’Ajuntament de Molins de Rei (tram que l’han de fer ells), també que accepti 
que el vol fer, per tant també li hem enviat a Molins, per veure que ens diu.

En tot cas, això és un avanç, tampoc es farà res fins el proper Mandat, per tant, s’ha 
d’acabar d’ajustar al Mandat vinent.

CUP06
La Sra. Aguilar (CUP) comenta que aquesta setmana hem tingut una mica de problemàtica 
pel solapament d’activitats en el Pavelló poliesportiu, el nostre Grup ha fet coneixedor als 
membres de Govern que tenen responsabilitat en aquest tema, del següent comunicat:

El 26 d’octubre, l’Ajuntament de Papiol ens va citar per organitzar les activitats per al “Dia 
internacional de l’eliminació de les violències masclistes”. La idea, era que les entitats no 
organitzessin per separat les seves activitats, sinó que es planifiqués tot des de l’Ajuntament, per 
evitar solapaments i facilitar la màxima participació. 

A la reunió, es va proposar que la Cup-Amunt El Papiol i el Club Esportiu d’Arts Marcials El Papiol 
realitzessin dues activitats conjuntes. Per una banda, la xerrada “Compartim experiències, enfortim 
feminismes” i per una altra, la Masterclass de defensa personal. Així doncs, se’ns va demanar que 
poséssim dia i hora per a les activitats proposades. Després de parlar-ho i sense cap inconvenient, 
es va acordar el dia 26, de les 17h fins a les 19:30h al pavelló poliesportiu.  

El Miquel, coordinador de l’activitat de defensa personal va preguntar expressament si calia parlar 
amb el tècnic d’esports per organitzar-ho. La resposta per part de la responsable de l’Ajuntament, 
va ser que s’encarregaven de tot. 

L’Ajuntament va anunciar i va fer publicitat durant el mes de novembre de les diferents activitats que 
organitzaven, amb els dies i horaris acordats. 

El 21 de novembre, el tècnic d’esports de l’Ajuntament ens va avisar que ningú li havia comentat res 
i que el 26 de novembre l’espai ja estava reservat per a un partit de bàsquet a les 18:00 (comença 
a les 18.30).
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La proposta del tècnic, que es va trobar en una situació difícil de gestionar, era reduir i avançar les 
nostres activitats i endarrerir el partit, una solució insuficient tenint en compte que la programació 
havia estat acordada amb un mes d’antelació d’acord amb la disponibilitat d’organitzadors i ponents, 
i així mateix, perjudicava tant les nostres activitats com la del club de bàsquet. 

De tota manera, agraïm la predisposició del tècnic d’esports, a l’EBP i a l’equip de bàsquet infantil 
femení, per voler buscar una solució i oferir-se a endarrerir el partit. 

La falta d’atenció en la gestió dels espais, així com la manca de comunicació amb el tècnic 
responsable per part l’ajuntament els ha portat a actuar, des del nostre punt de vista, de mala fe, 
acusant de mala organització tant al coordinador del Club Arts Marcials Papiol com a la Cup-Amunt 
El Papiol, quan era l’ajuntament qui va assumir aquesta responsabilitat. 

Així doncs, donada la falta de maduresa a l’hora de gestionar l’error i la falta de respecte cap als 
nostres coordinadors/representants, ambdues entitats hem decidit anul·lar les dues activitats. 

Creiem fermament que aquesta col·laboració era una molt bona oportunitat  per a participar en 
aquest espai de debat i després posar en pràctica les tècniques de defensa en situacions d’agressió 
física. Esperem però,  trobar una nova data, on poder gaudir de manera sana i constructiva 
d’ambdues activitats amb temps i sense pressió. 

Esperem també, que el govern reflexioni, assumeixi responsabilitats i manifesti les disculpes 
pertinents a qui s’hagi sentit desconcertat per aquesta situació. Moltes gràcies! 

Saber si des de l’Ajuntament i en concret, el Govern i la Regidora d’Igualtat i Feminisme, 
farà una autocrítica, si més no s’hauria de responsabilitzar i prendre mesures com compartir 
l’Agenda entre regidories i saber si el que s’anuncia públicament és fiable o no.

La Sra. Romero (ERC) agraeix primer de tot a la Meri que em comuniqui verbalment el seu 
malestar, m’ha sabut greu, he tingut de trucar al Miquel aquest matí, dir que nosaltres 
sempre us hem ajudat, us ajudem i us continuarem ajudant amb tot, el que no podem fer-
vos és entrar la instància, us hem demanat que aquesta setmana si us plau que entréssiu 
per escrit la instància per la reserva de l’espai, nosaltres com Ajuntament no som eina per 
fer aquesta petició.

Us podem ajudar en tot i us ajudarem, com bé has dit només heu comunicat el malestar i  
ell us ha ofert la possibilitat de canvi d’horari, jo us n’he ofert moltes més, una d’elles el 
canvi de lloc perquè el temps ha augmentat (de les cinc a les sis), ara el Miquel ja 
necessitava un parell d’hores per muntar, desmuntar i allargar el seu Acte, cosa que ens ha 
semblat molt adient.

Llavors que hem fet? Hem pensat canviem el lloc que tenim el Gimnàs de l’Escola lliure i 
us aneu  a aquest Gimnàs i podeu estar tota la tarda, heu dir que no! Llavors us he ofert el 
Casal de la Dona, que també hi ha un gimnàs i unes aules per poder fer classe, també heu 
dit que no! Seguidament us he ofert el CEM, també hi ha aules amb el terra preparat, igual 
que l’Escola de Música, el gimnàs on també podeu fer l’activitat, també heu dit que no!

Per tant, jo sincerament, jo no us puc ajudar més del que us he ajudat, hem fet més que 
suficient per part nostre i em sap molt de greu, quan he exposat tot això, en Miquel m’ha dit 
que ho havíeu parlat i que no volíeu aquest canvi, llavors sincerament ja direu si voleu 
canviar la data i que voleu fer.
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La Sra. Aguilar (CUP) replica primer d’autocrítica cap ni una, això per començar!

Primerament sigui qui sigui el responsable, precisament nosaltres no hem buscat ni molt 
menys culpables, directament se’ns ha acusat a nosaltres (parlo com a CUP), no com a 
membre del Club de Judo, ja tindran la seva oportunitat de poder-te explicar, però abans de 
res i perdona que torni a tirar endarrere, que jo sàpiga de tu tampoc he rebut cap trucada, 
això per començar.

Després, aquestes ofertes que tu ara fas, jo no tinc ni coneixement, nosaltres internament 
com a partit polític i com a Club de Judo hem estat parlant i sí que és veritat que el Tècnic 
d’Esports va comentar...

La Sra. Romero (ERC) replica que ho tinc per escrit, ja t’ho passaré, que vols que et digui, 
més no puc fer, no es pot acusar a la gent fent aquests comunicats d’aquesta manera, quan 
estem fent tot el possible i més, nosaltres no podem entrar instàncies en nom vostre.

Continua la Sra. Aguilar (CUP) dient sigui qui sigui el responsable, lo primer és buscar 
una solució, no buscar culpables, això per començar, quan ja ens has acusat a nosaltres 
de culpables, és quan hem decidit anul·lar l’activitat, perquè?

Primer, sí que és veritat que el Tècnic d’Esports ja ha aplaçat el partit de Bàsquet, sense 
que nosaltres li demanem, però ell ha volgut donar solució, el problema està en què una 
xerrada o una activitat de defensa personal, es pot allargar, la nostra activitat no la volem 
fer amb  cronòmetre, per tant, és imprescindible poder tenir un cert marge de temps, perquè 
la gent pugui participar, discernir, tenir una xerrada després d’acabar les activitats i poder 
comentar, poder fer, per acabar simplement una recomanació, crec que un cartell publicitat 
per part de l’Ajuntament, simplement s’hauria de verificar si les activitats són viables o no.

És un cartell que surt de l’Ajuntament, sou regidors que teniu una agenda on cadascú té les 
seves activitats, sembla ser que el Tècnic d’Esports no sabia res de les activitats que 
anàvem a fer i tu tampoc sabies res que el Tècnic d’Esports tenia un partit de Bàsquet 
aplaçat.

Per tant, una recomanació, i per tant per més endavant poder fer millor feina (possiblement), 
simplement seria que hi hagués una coordinació o una agenda compartida, perquè no hi 
hagués aquestes coses, que no són agradables per ningú.

La Sra. Romero (ERC) explica que perquè hi hagi aquesta comunicació hi ha d’haver 
l’entrada física del document, cosa que no heu volgut fer i no voleu fer, aquesta instància 
serveix de comunicació a diferents departaments, vosaltres no voleu entrar una reserva 
física amb una instància que digui nosaltres volem fer això!

L’Ajuntament us pot ajudar a tot, però teniu de reservar l’espai perquè llavors els altres 
departaments saben “Ei, que aquí hi ha això! Funciona així l’Administració i com entitat, tots 
hem fet reserva de sales, segur que les hem fet tots, jo mateixa, totes les altres entitats que 
participen al 25-N han fet la seva reserva amb instància. 
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La Sra. Aguilar (CUP) diu que no vull continuar i afirma que simplement vull fer una reflexió, 
que entrem en un debat...

Només fer una reflexió, no era nosaltres sols que estàvem en aquesta reunió, el Miquel us 
ho va preguntar explícitament, per tant el que tu em diguis que ho havíem d’haver fet, ho 
vàrem preguntar en aquell moment, i se sap que ens van dir. En Miquel exclusivament et 
va preguntar tenim de parlar amb el Tècnic d’Esports, tu vas dir no fa falta.

La Sra. Romero (ERC) replica clar que no, si està escanejat tot correcte, no fa falta.

Continua la Sra. Aguilar (CUP)  dient per tant ara vulguem fer si tu dius o jo dic, a mi no 
em serveix, crec que s’hauria de fer una autocrítica i poder valorar i millorar una mica el 
funcionament intern de les activitats o agenda que hi hagi al municipi.

Per finalitzar, l’alcalde comenta que si no us fa res ho deixem aquí, en el torn de precs i 
preguntes, generalment és un prec o una pregunta, atesa la importància del punt, he deixat 
que hi hagués replica contra replica perquè hi havia coses a dir, faltaria més.

CUP07
La Sra. Aguilar (CUP) comenta que hem parlat del tema dels arranjaments a la via pública 
(llambordes) i formula un prec en el sentit de prioritzar els arranjaments a la via pública, 
condicionar les voreres i els espais de trànsit, sobretot prioritzar el C/ Joaquim Blume, 

El Sr. Bou (FEM) comenta que aquí tenim pendent fer una acció referent a la corba al C/ 
Trull, uns arbres que estan al mig del carrer, com que les voreres són totalment 
inaccessibles, el que volem fer és en un tros del carrer treure els cotxes, aquests cotxes 
abans de treure’ls estem generant una bossa d’aparcament que serà al C/ del Carme (sota 
al Cementiri), permetrà que puguem buidar part del C/ Joaquim Blume i poder millorar, de 
moment, sense treure els arbres de la vorera.

Si que per obligació n’haurem de treure alguns perquè la corba fa impossible que es pugui 
evitar treure’ls, volíem treure’ls tots però com que després més endavant hi havia un fanal 
i el pal de la llum, tot això ho dificultava molt i vàrem dir, traiem quatre aparcaments que hi 
ha allà, aparquem a la bossa i ampliem voreres pintant perquè més endavant amb la 
redacció del Projecte hi haurà una urbanització més definitiva.

La Sra. Giner (SUMEM) dient que si fem per desfer... A la modificació de crèdits havíem 
aprovat l’enllumenat del terreny.

L’alcalde aclareix que allò és un sòl d’equipaments, com a sòl d’equipaments accepta molts 
usos, des de l’aparcament de vehicles a l’habitatge dotacional públic, petició que estem 
treballant amb A.M.B., ho volem fer amb A.M.B., que no sabem el temps que trigarà a venir, 
sí que sabem que podem fer nosaltres és donar ràpidament un ús provisional de vehicles 
aquí.

En tot cas, l’habitatge dotacional públic per distàncies amb el Cementiri, s’ha d’ubicar a la 
part final del terreny, per tant, hi ha tot una part de terrenys abans de la part final, que pot 
quedar habilitada, això en el Projecte decidirem com queda habilitat, en tot cas l’habitatge 
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no pot anar alineat a façana de carrer, perquè ha de tenir uns metres de distància amb el 
Cementiri, per tant, sí que està contemplat que pot anar a la part final.

Per arribar a l’habitatge hi ha d’haver un jardí, un espai on es pugui aparcar i un caminet, 
però això el Projecte ho decidirà, de moment aquell espai el tenim, és nostre, i el podem fer 
servir mentres tirem endavant el Projecte de l’habitatge.

La Sra. Giner (SUMEM) pregunta per si la inversió ara serà mínima? Per fer un 
estacionament provisional, per fer i desfer igual cal buscar una altre bossa d’aparcament 
definitiu.

L’alcalde replica si la trobes encantats, no hi ha gaire..

El Sr. Bou (FEM) respon estil C/ Cardenal Cassanyes o Camí de Ca n’Esteve.

La Sra. Giner (SUMEM) recorda que hi ha un Pla d’Accessibilitat del Papiol que contempla 
totes aquestes obres.

La Sra. Aguilar (CUP) pregunta per si la via d’entrada i sortida de la població t’afecta a tu?

L’alcalde diu contesta que el C/ Joaquim Blume més tot el carrer per sobre del Camp de 
Futbol, tot això és la Fase IV del Projecte d’arranjament d’aquest espai (PSG) que tenim 
una subvenció molt important de prop 1.000.000€, que ho està fent A.M.B., està fent els 
carrers, més tot l’arranjament. Llavors hi havia diner per fer obra per aquí i vàrem presentar..

Intervé la Sra. Aguilar (CUP) preguntant si està controlat des del Municipi perquè ho facin 
tot a la primera, 

L’alcalde pregunta que vols dir a la primera? Estan amb la redacció del Projecte definitiu.

La Sra. Aguilar (CUP) matisa que no haguem de fer modificació darrera modificació?

L’alcalde respon que quan aprovin el Projecte estarà aprovat, després en l’execució d’obra 
sempre per algun lloc o altre et surt alguna modificació no en el Projecte, vull dir que hi ha 
una visió del Mandat vinent que això  sigui un espai que es pugui arranjar molt bé i es pugui 
aconseguir una zona molt àmplia (passeig), per tant hi ha una previsió que puguis passejar 
bé i anar per aquest carrer.

SUMEM Verbals formulades pels / per les regidors /es del Grup Municipal de SUMEM

SUM01
La Sra. Giner (SUMEM) formula un prec en el sentit que donat que el 25-N commemorem 
el Dia de la violència contra les dones, personalment m’he disculpat amb la Regidora el fet 
de no poder assistir per temes laborals al proper Manifest, voldria expressar en nom del 
meu Grup el nostre rebuig envers la violència masclista i reafirmar el nostre compromís per 
erradicar-les i prioritzar la política per garantir els drets de totes les dones.
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SUM02
La Sra. Giner (SUMEM) pregunta per l’Avantprojecte del vial de connexió entre El Papiol i 
Molins de Rei”, ho hem vist en una Junta de Govern, tenim pendent presentar una instància 
per tal que ens feu arribar l’Avantprojecte, si se’ns pogués fer arribar ho agrairíem, 

Aquesta pregunta es respon conjuntament amb la CUP03.

SUM03
La Sra. Giner (SUMEM) comenta sobre el tema de les llambordes i arranjaments de carrers, 
el risc d’ensopegar a l’encreuament C/ Francesc Macià – C/ Cardenal Casanyes, al pas de 
vianants i la vorera deixa com un triangle, jo no tinc massa coneixement però podem 
ensenyar les fotos, com que el pas de vianants està sobre elevat, pots anar xocant 
contínuament si passes pel pas de vianants.

Intervé el Sr. Rosa (SUMEM) dient que és al canvi de traçat, jo ho veig així que piquen...

El Sr. Bou (FEM) explica que al C/ Francesc Macià a la foto es veu clarament tacat per la 
goma negra dels cotxes, ho revisem per si pot haver alguna solució.

El Sr. Rosa (SUMEM) diu que és a una cantonada on hi ha el canvi de traçada, dient el Sr. 
Bou (FEM) afirma que això ens ho mirarem.

SUM04
La Sra. Giner (SUMEM) sobre l’enllumenat pregunta:

a) Trull: Ens vàrem reunir amb els veïns d’allí i al passar de l’horari d’estiu a l’hivern, hi ha 
un de calaix entre que baixa la llum amb la connexió de l’enllumenat públic, és un barri 
que està patint molts robatoris i el fet que pateixi aquest de calaix pot ser propici per fer 
més robatoris, si el tema dels horaris ho gestioneu vosaltres aniria bé que fos més 
sincronitzat.

b) Els punts de llum que havíem detectat (pregunta per la Sílvia), ara que s’ha rebut la 
subvenció per fer el canvi (llum normal a Led), igual seria el moment per ampliar i fer el 
canvi a tots aquests punts detectats.

c) Hi ha pobles d’A.M.B (com Barcelona, Molins de Rei..) que han decidit que l’enllumenat 
Nadalenc no estarà connectat tota la nit, per fer un estalvi de llum. Ara que estem a prop 
de què nosaltres comencem amb el nostre, us heu plantejat que no estigui encès tota la 
nit.

El Sr. Bou (FEM) respon que al fer el canvi d’horari s’han de canviar els rellotges, i sobretot 
quan els vas posant al dia, s’han d’anar ajustant, a vegades s’ajusten uns més aviat que els 
altres (en alguns quedem despistats), també vàrem tenir un problema al C/ Ignasi Iglesias, 
que es va ajustar fa poc, jo vull pensar que això està resolt, en tot cas m’ho anoto i ens 
assegurarem.

La Sra. Giner (SUMEM) pregunta si porteu vosaltres aquests ajustos?
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L’alcalde respon que això ho fa l’empresa de manteniment, ja té una pauta, un programa, 
ja saben que quan hi ha un canvi d’hora ho han d’ajustar, ells ja funcionen de forma 
automàtica.

La Sra. Giner (SUMEM) pregunta si no va tot el municipi alhora.

L’alcalde respon que cada quadre té el seu rellotge i han d’anar quadre per quadre, llavors 
si un queda desajustat els hi diem, els avisem quan ho detectem però en principi ells ho 
fan.

El Sr. Bou (FEM) comenta que lo de tancar abans d’hora els punts de llum nadalencs, això 
crec que no podem fer-ho perquè van amb l’enllumenat públic, hauria de tenir una línia 
separada, s’obren quan es connecta l’enllumenat i es tanca quan es tenca l’enllumenat.

Pels punts d’urbanisme...

Per acabar, la Sra. Romero (ERC) respon que aquesta setmana passada he tornat a 
demanar, hi ha un punt que em preocupa molt que és a l’Estació de tren, vaig parlar amb 
l’enginyer i treballaran la setmana que ve.

SUM05
La Sra. Giner (SUMEM) fa referència a que un cop posades en marxa les ordenances de 
patinets i tinences d’animals, quantes sancions s’han posat? Hi ha carrers entre d’ells el 
meu que és una vergonya entre pixades i cagades de gossos que ningú recull, a part de 
què continuem veient gent amb patinet, sense casc, velocitat que no toca, anant dos amb 
patinet, saber com està aquest tema.

El Sr. Bou (FEM) comenta que sobre la ordenança de patinets, t’ho puc preguntar, no ho 
sé.

La Sra. Romero (ERC) afegeix que ara començarem la segona Campanya “Tu mullat, jo 
ruixo” i per a sensibilitzar amb més Policia al carrer perquè es passegin i vigilin a l’hora que 
es troben els gossos passejant (matí i vespre), i dintre de poc farem aquesta segona 
Campanya, ja tenim el material.

La Sra. Giner (SUMEM) pregunta si s’han fet sancions? Responent la Sra. Romero (ERC) 
que de moment no volem ser dolents, s’està avisant a les persones, sí que s’està prenent 
nota de qui són, la Policia es posa pel dematí, si veniu a les 6.30 h els veureu als Parcs, jo 
els he vist, estan avisant i donant notificació verbal (explicant que això no es pot fer) i 
sensibilitzant a la gent.

El segon pas si es troben aquestes persones es prendran mesures més perceptives.

La Sra. Giner (SUMEM) afirma que es va aprovar fa un any, ho heu publicitat en el SOM 
PAPIOL, dient la Sra. Romero (ERC) remarca que hem tingut paciència.
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SUM06
La Sra. Giner (SUMEM) pregunta per quants mecanismes s’han hagut de canviar o arranjar 
i el seu cost en els contenidors electrònics, si estan pressupostats i perquè hi ha contenidors 
d’orgànica que encara no tenen aquest mecanisme.

El Sr. Querol (ERC) explica que tenim un contracte de manteniment, que hi ha una partida 
determinada al Pressupost, que en principi cobreix totes les reparacions que hi ha, no s’han 
de pagar a part, només queda a part el vandalisme, per sort al Papiol no en tenim massa.

En tot cas si tenen algun dubte ha de passar pel nostre control i dir sí, d’acord o aquesta 
queda fora de manteniment o no, però en principi totes les reparacions queden a 
manteniment.

Sobre lo dels contenidors que no tenen aquest tancament, quan ens diuen que la reparació 
és molt greu, que s’han d’endur el tancament que durarà molt de temps el que fem és posar 
un contenidor sense tancament, el deixem al carrer, ja sabem que no és la filosofia però 
com que no tenim un excedent de contenidors tancats, aquell contenidor quedarà obert fins 
que la reparació no es faci.

SUM07
La Sra. Giner (SUMEM) diu que un dels metges de família que passa cupo a gent del 
Papiol, dos dies a la setmana no es passa al Dispensari del Papiol sinó al de Molins de Rei.

Fa que la gent del Papiol hagi de baixar a visitar-se a Molins de Rei, quan la citació la 
demanes per via telemàtica, surt que és al Papiol i quan vas al Dispensari i trobes que la 
visita no és al Dispensari (s’ha traslladat a Molins de Rei).

Saber si la Regidora coneix aquest tema i si s’ha portat alguna acció amb la Coordinació de 
Molins de Rei de perquè no es passen els cinc dies de la setmana (matí i tarda), no tenim 
Pediatra, però també ens quedem sense visites amb el Metge de Família.

Aquest fet genera desigualtats perquè qui té un metge es visita sempre al Papiol i qui no té 
visites a Molins de Rei.

Si abans de la pandèmia no estava regularitzat igual ara és el moment.

La Sra. Romero (ERC) comenta que em sorprèn, fa molt? Ja que fa poc em van dir que tot 
anava perfecte, estupendo i magnífic. Vols dir que no es visita aquí?

La Sra. Giner (SUMEM) contesta que jo no sóc usuària, però diumenge passat vaig fer una 
visita d’urgències amb una veïna, em deien que el metge que té ella visita dos dies a Molins 
de Rei, visiten els cinc dies pel matí, però sembla que l’horari de tarda passa tres dies aquí 
i dos a Molins de Rei, clar jo no sé si aquella tarda que passen la visita a Molins el Dispensari 
queda descobert de metge. A mi m’han dit que no. 
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La Sra. Romero (ERC) comenta que igual salta la gent perquè aquí està plena, a vegades 
s’omplen les agendes i salten a una altre banda.

La Sra. Giner (SUMEM) indica que no, la meva agenda del dia a les Corts, no pot ser que 
salti a Molins, si el cupo és del Papiol i sempre s’ha passat aquí, excepte que hagi de cobrir 
alguna cosa a baix.

La Sra. Romero (ERC) afegeix que pot ser perquè només som Consultori, demà mateix ho 
pregunto.

La Sra. Giner (SUMEM) remarca que això sí que m’ho vaig menjar jo quan era Regidora 
de Sanitat, ja que aconseguim serveis que no ens els treguin.

SUM08
La Sra. Giner (SUMEM) fa referència a una pregunta que jo tenia pel Ple de setembre, el 
Centre de Dia està tancat mitja hora abans de l’hora habitual, és un fet puntual? Hi ha cap 
motiu?

La Sra. Torrent (ERC) comenta que li he preguntat al Director i ha respòs que és el que 
s’havia acordat abans del Covid.

La Sra. Giner (SUMEM) pregunta si aleshores hem recuperat l’horari precovid?

La Sra. Torrent (ERC) respon que és l’horari que s’havia acordat en el seu moment pel 
Covid.

L’alcalde diu que a mi no m’ha arribat això de la mitja hora abans

La Sra. Torrent (ERC) afegeix que el que sí deia la Balbina és que si compartim transport 
col·lectiu, llavors es té de tancar abans perquè el transport ha de venir abans.

SUM09
La Sra. Giner (SUMEM) comenta que al Parc del Patufet ens han dit que hi ha ruscs 
d’abelles, sabem com són els nenes que de seguida s’espanten i hi ha hagut alguna picada, 
responent la Sra. Romero (ERC) comenta que en aquell Parc s’han tret ruscos.

SUM10
La Sra. Giner (SUMEM) comenta que el manteniment del mobiliari de la Pista 
ludicoesportiva no és el millor, alguna fusta que no estava bé del tancat del Parc, algun 
banc? El Sr. Bou (FEM) contesta que sí, hi havia manca de manteniment, era la tanca dels 
jocs infantils que estava trencada però això ja esta arranjat. 

SUM11
La Sra. Giner (SUMEM) pregunta per l’import que rebrà el Papiol pels Fons Next 
Generation NGEU (en endavant Fons NGEU)? Per quins projectes?

L’alcalde explica que directament petició que haguem tramitat i contestat nosaltres és el 
canvi d’enllumenat públic perquè el Papiol tingui enllumenat 100% LED, de baix consum i 
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més eficient, vàrem sol·licitar la quantitat de 500.000€ per fer front a tot, ens han atorgat 
uns 416.000€, de memòria crec que era el 4art municipi de Catalunya que havia tret més 
subvenció, per tant estem força contents d’haver obtingut això amb aquest percentatge tant 
elevat (un Diari va publica la llista dels 31 municipis que ho havia obtingut per aquest 
concepte i érem els 4arts), per tant està força bé.

Indirectament perquè no tinc les dades són Fons NGEU que gestiona A.M.B., totes les 
plaques fotovoltaiques que es ficaran a les cobertes dels equipaments públics i A.MB. ho 
farà amb aquests Fons NGEU i ho van destinant en funció de la demanda dels municipis, 
com temes de rehabilitació del Consorci Metropolità de l’Habitatge, rehabilitació per 
eficiència energètica, és una línia d’ajuts que fa A.M.B., també va contra els Fons NGEU 
però també en funció de la petició del veí o veïna que fa l’obra.

La Sra. Giner (SUMEM) pregunta explícitament per quin projecte? L’alcalde respon que 
explícitament pel de 416.000€ i que requereix tot un dia penjant documents.

SUM12
La Sra. Giner (SUMEM) comenta que som coneixedors que s’ha fet una enquesta pel Bus 
de l’Estació. Amb quina pretensió?

La Sra. Torrent (ERC) respon que al fer una excursió varen fer una enquesta a la gent 
gran.

La Sra. Giner (SUMEM) diu que a la meva filla li han fet, saber quina és la pretensió i quins 
han estat els resultats.

El Sr. Querol (ERC) comenta que demanaré resultats perquè no sé que s’estava fent, l’únic 
que sé és que  s’estava intentant canviar la línia, ja ho vàrem passar pel Consell del Poble, 
respecte a unes dades determinades no ho sé, com això és responsabilitat d’A.M.B. els 
trucaré i diré digues de que va l’enquesta i els resultats almenys. 

La Sra. Giner (SUMEM) demana que el que diguin si ens ho pots passar.

L’alcalde afegeix que és possible que ells que tenen la gestió del Bus, facin l’enquesta 
sistemàticament a diversos municipis i l’hagin fet la d’aquí. 

El Sr. Querol (ERC) afegeix que si és la de satisfacció de client quedarà allà, si és per 
saber alguna cosa més és quan m’interessa.

La Sra. Giner (SUMEM) diu que per això preguntava la pretensió de l’enquesta.

SUM13
La Sra. Giner (SUMEM) pregunta quan es substituirà la gespa del Camp de Futbol, m’ha 
semblat veure que s’ha demanat un préstec en una JGL i que també surt en una modificació 
de crèdit (MC).

L’alcalde indica que ens hagués agradat que la primera empresa ho hagués tingut tot i ho 
hagués pogut fer a l’estiu però tot es va endarrerir ja que l’empresa que va tenir millor 
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puntuació no va aconseguir acreditar (després de molts requeriments i demandes) tots els 
certificats que demanàvem, la segona tampoc i hem hagut de passar a la tercera.

Aquesta és la que originàriament va ficar la gespa que hi ha actualment que és POLIGRAS 
i aquesta sí que ho ha pogut acreditar de compliment de tota la normativa, finalment això 
ho imputarem amb un préstec de DIBA a cost i interès zero.

La Sra. Giner (SUMEM) pregunta quan es canviarà la gespa, responent l’alcalde que crec 
que tocarà a l’estiu (a la propera Legislatura).

SUM14
La Sra. Giner (SUMEM) voldria fer un agraïment ja que fins al moment els mitjans de 
comunicació de l’Ajuntament havien obviat de forma sistemàtica en les seves publicacions 
les propostes (mocions) que s’acaben aprovant tant SUMEM com la CUP, en alguna 
s’anuncia però no es fa referència a qui ha fet la proposta, avui volem agrair que la proposta 
de creació de la Comissió de Festes s’hagi publicat als mitjans municipals, contenint el nom 
de Sumem pel Papiol com a Grup que la proposa, la veritat és que no necessitem ni cap 
medalla ni cap reconeixement, sinó que pensem que és de justícia, sa i democràtic posar 
en valor la feina que fem els grups de l’oposició, de la mateixa manera agrair a l’Equip de 
comunicació que des de la meva publicació del meu article del SOM PAPIOL “Com a taca 
d’oli”, referent a l a que se’m faci arribar tota la informació de tots els actes que tenen lloc o 
que es proposen en aquest Ajuntament.

Esperem que continuï amb aquest tarannà i que la informació flueixi en ambdues direccions, 
no sé si alguna cosa està canviant després de tres anys, però benvinguda sigui.

El Sr. Bou (FEM) afegeix que moltes gràcies pels agraïments per les Festes i el tema de la 
publicació (ho farem saber a Comunicació).

L’alcalde diu que vaig parlar amb la Periodista perquè descrivís la moció com havia anat i 
com l’havíeu presentat vosaltres i l’havíem recolzat, m’alegro que millorin els temes de 
comunicació i d’informació i tots aquests temes.

PRECS I PREGUNTES DEL PÚBLIC ASSISTENT

A continuació quan son les 20.40 hores s’obre un torn de precs i preguntes del públic assistent 
on intervenen diferents persones formulant interpel·lacions que son contestades per l’alcalde 
i els membres del govern municipal.

FINALITZACIÓ DE LA REUNIÓ                                                                        

I no havent-hi més assumptes a tractar, el senyor alcalde dona per finalitzada la sessió a 
l’hora especificada a l’encapçalament d’aquest document, de la qual cosa en dono fe, com 
a secretari  de la Corporació, mitjançant la present acta signada amb el seu vist i plau.
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ACTA APROVADA. La redacció definitiva d’aquesta acta ha estat aprovada per Resolució 
núm. 0101P23 sense correccions. 

Joan Borràs i Alborch 
ALCALDE

Alfons Díaz Rodríguez
SECRETARI
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